
NAŠ ČASOPIS 
Glasilo občine Vrhnika 

LETO XIX, ŠT. 179 

Počastitev slovenskega kulturnega praznika 
8. februar, prvič v samostojni Sloveniji: 

Program kulturnih prireditev na Vrhniki: 

Petek, 7/2 - 1992: ob 16.30 

ČITALNIŠKI VEČER v Cankarjevi knjižnici: 
Uvodna beseda predsednika skupščine 
dipl. ing. arh. Franceta Kvaternika, 
recital: Očetov naših imenitna dela (Jože 
Rode) 

sobota, 8/2 - 1992: ob 18.00 uri 

P R E D S T A V I T E V KNJ IGE 
Jane H O R V A T N A U P O R T U S (Vrhnika) In 
njeno predavanje o arheoloških obdobjih 
Vrhnike 

v Mali dvorani Cankarjevega doma 

Petek, 14/2 - 1992: ob 18.00 uri 

Ustanovni občni zbor Muzejskega društva 
Vrhnika v Mali dvorani Cankarjevega doma 

Od 3/2 - 8/2 - 1992: 

V vseh treh osnovnih šolah občine Vrhnika bodo razne prireditve: 
"Kulturni dnevi« za svoje učence. 

Na vse kulturne prireditve ste vljudno vabljeni. 

POSADILI LIPO ZA MEDNARODNO 
PRIZNANJE SLOVENIJE 

Mala L i go j na s lav i la 
Po s v o j e 

Krajani Male Ligojne so v sredo, 
' b - 1. 1992, takoj, ko so izvedeli, 
° a so nekatere države priznale 
~'oyenijo, sredi vasi posadili lipo. 
' a k o so na najbolj svečan in sim
boličen način zaznamovali medna-
9P0 priznanje Slovenije kot sa
mostojne in neodvisne države 
* Evropi. 

Lipo so posadili sredi vasi na 
^ižišču treh cest, kjer jih bo vse 
^'vljenje spominjala na zgodovin-
° K | trenutek samostojnosti. Že po
poldan tega dne se je zbralo kar 
jiekaj vaščanov, ki so se zagrizeno 
spoprijeli z živo skalo ter robom 
r?ste. Hitro so odstranili odvečni 
Material in tako pripravili teren z a 
Posaditev lipe ter droga z a Sloven
k o zastavo. Medtem pa se je po 
v|si hitro zvedelo, da bo lipa kmalu 
Josajena in zbiralo se je vse več 
" č a n o v . Zadovoljni in srečni so 

• azdravili na novo posajeni lipi, 
l r r , bolu slovenstva in miru ter 

mednarodnemu priznanju Slove
nije. 

Prav gotovo jih bo lipa spomi
njala na ta dan, vendar pa smo 
v pogovoru zvedeli, da se bodo 
pod lipo večkrat zbirali, kovali so
sedska prijateljstva ter reševali 
marsikatere krajevne probleme. 
Opozorili pa so še na tole: Medna
rodno priznanje Slovenije je velik 
korak, na katerega so zelo po
nosni, marsikaj so pripravljeni tudi 
žrtvovati za izboljšanje sedanjega 
stanja, vendar pa da to ne ostane 
samo na plečih delavca in kmeta, 
ampak da se enakomerno poraz
deli tudi na vse druge prebivalce. 
Zaskrbljeni so tudi zaradi sporov 
slovenskih politikov in strank. Prav 
ti bi morali v teh časih složno voditi 
»malo« Slovenijo v »veliko« 
Evropo, saj smo veliko složnosti 
pokazali prav ob agresiji na Slove
nijo. 
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PORAJA SE REGIJA 

Trojni sestanek v Logatcu 
Nova slovenska ustava predvi

deva organizacijo regij kot uprav
nih enot. Kdo vse bo tvoril nove 
slovenske regije, pa zadnje dni po
staja bolj znano. Zato so se 14. 
januarja v Logatcu tudi sestali vo
dilni možje vrhniške, logaške in 
cerkniške občine, da bi se pogovo
rili o možnosti ustanovitve regije. 

Predsednik logaškega izvrš
nega sveta Vladislav Puc je dejal, 
da je sklical pogovor vodstev teh 
treh občin zato, ker v Sloveniji že 
potekajo dejavnosti z a oblikovanje 
regij kot upravnih enot, predvide
nih z novo ustavo. Zato je menil, 
da se morajo vrhniška, logaška in 
cerkniška občina odločiti, ali se 
bodo priključile k Ljubljani, ali pa 
bodo zahtevale za njihovo sedanje 
območje in morda še mejna ob
močja, ki nanj gravitirajo, svojo re
gijo-

France Kvaternik, predsednik 
vrhniške skupščine, je dejal, da bo 
verjetno okrog mesta Ljubljane na
stal obroč manjših obljubljanskih 
občin, z a katere pa še ni znano, 
kam bodo upravno spadale. Vrhni
ški župan meni, da tem občinam 
v Ljubljani ne bi uspelo uveljaviti 
svojega statusa in interesov. Ker 
bodo sedanje občine ob novi lo
kalni organiziranosti verjetno raz
padle na več manjših občin, bi bilo 
smotrno govoriti o območju, ki naj 
bi ga regija obsegala, ne pa že 
o natančnih mejah. 

Predsednik cerkniškega izvrš
nega sveta Peter Hribar je dejal, 
da je cilj vsem trem sedanjim obči
nam, da se med sabo povežejo na 
temelju skupnih interesov in sorod
nih gospodarskih razmer. Jasno 
pa je, da naj bi se morebitna regija 
v večji meri povezovala z Ljubljano 
kot pa z drugimi večjimi središči 
v Sloveniji. Dodal je še, da se mu 
zdi uvajanje lokalne samouprave 
preuranjeno, saj nekatere predvi
dene občine z a to nimajo pogojev. 
Podpredsednik logaške skupščine 
Zoran Vodopivec pa je poudaril, da 
je zelo pomembno, da se sedanje 

tri občine povežejo na temelju traj
nih skupnih interesov tako, da bo 
taka povezava trdna. 

Vrhniški župan je dejal, da se je 
najprej treba dogovoriti, ali na ob
močju teh treh občin sploh obstaja 
interes o skupnem povezovanju. 
Prisotni so tak interes potrdili, 
predsednik logaškega izvršnega 
sveta pa je še dodal, naj bi se 
v prihodnjo regijo lahko vključila 
tudi mejna območja teh občin, če 
bi to želela. 

France Kvaternik je poudaril, da 
je zelo pomembno, da bo 
z upravno organizacijo nastalo 
neko ravnotežje med bogatimi in 
revnimi območji Slovenije. Dolgo
letna politika koncentracije gospo
darskega razvoja v večja središča 
je povzročila, da se kraji na 
obrobju teh središč niso dovolj raz
vili in sami ne bodo mogli preživeti. 
To pa je tudi eden bistvenih intere
sov medsebojnega povezovanja 
območja sedanjih treh občin in mo
goče tudi sosednjih območij, saj 
bodo skupaj lažje uveljavili- svoje 
interese v bližnji in daljnji okolici. 

Predsednik vrhniškega izvrš
nega sveta Vili Granda pa je po
udaril, da bo lahko le okraj uveljav
ljal in izpostavljal problematiko ce
lotnega področja. 

Vodstva treh občin so se tako 
dogovorila, da se bodo začele ob
čine povezovati v samostojno re
gijo, pri tem povezovanju pa ne 
bodo izključevali sosednjih občin 
ali bodočih sosednjih občin. V ok
viru regije želijo tako občine obliko
vati enotni politični in gospodarski 
prostor, sama regija pa naj bi bila 
razvojno usmerjena na ljubljansko 
območje. Na ravni regije bodo ob
čine oblikovale skupne interese in 
jih uveljavljale v širšem prostoru, 
tako da bi nastalo neko ravnotežje 
med ljubljanskim in obljubljanskim 
območjem. Kako bodo organizi
rane javne službe po občinah, pa 
bo določeno, ko bo natančno 
znano območje regije. 

Z D E N K O M A T O Z 

Na Vrhniko prihajajo 
ambasadorji! 

Ne ustrašite se preveč. Na Vrhniki ne bomo imeli ambasad pa 
tudi število prihajajočih ne bo neobvladljivo in tudi pogosto se to 
ne bo dogajalo, na žalost. Že lansko poletje smo na ta dogodek 
opozarjali v Našem časopisu, pa so se razmere tako na hitro 
zasukale, da svetovnega Kongresa oblikovalcev ni bilo mogoče 
organzirati. Z vrhniškimi ambasadorji sem namreč mislil na udele
žence svetovnega kongresa oblikovalcev, ki naj bi bil že v septem
bru preteklega leta v Ljubljani, pa ga je vojna preprečila. Organiza
torjem je z velikimi napori uspelo kongres prestaviti v maj letoš
njega leta (od 17. do 20. 5. 1992). Zakaj je ta predstavitev tako 
pomembna, se bo kdo vprašal? Zato, ker so ljudje, ki se vsaki dve 
leti s tem namenom zbirajo na raznih koncih sveta in je to tako 
zelo pomembna prireditev, da jo želijo organizirati največja sve
tovna mesta v Ameriki, na Japonskem, velika mesta Evrope, 
skratka povsod tam, kjer želijo afirmirati svojo državo in svoje 
gospodarstvo. Organizacija kongresa oblikovalcev (ICSID) je za 
mlado državo tako zelo pomembna, da se je splačal dosedanji 
trud in da mora Slovenija storiti vse, da ga organizira. Ugotavljam, 
da imamo na Vrhniki dobre gospodarstvenike, ki so sposobni 
gledati v prihodnost in so bili pripravljeni podpreti tudi sodelovanje 
naše občine v predstavitvi svojega kraja in s tem tudi celotne naše 
države. Vrhnika je namreč v družbi vseh večjih slovenskih mest 
(poleg Ljubljane, Maribora, Kranja, Novega mesta in drugih) prev
zela obvezo, da bo tretji dan kongresa organizirala za skupino 
stotih udeležencev celodnevni obisk v našem kraju. Pokazali bi 
jim radi zmogljivosti naše občine na gospodarskem področju, 
povedali naše želje v nadaljnjem razvoju na vseh področjih, kijih 
že obvladujemo, in tistih, ki bi jih radi vpeljali. Organizacija poteka 
za zdaj zadovoljivo (posebno pri IUV), vse drugo pa bo treba 
doreči. Želimo pripraviti pregled čez vse naše družbeno delo od 
gospodarstva (razstava LIKO in lesne industrije, razstava obrtne 
zbornice) do kulture (retrospektivna razstava M. Dominka). Nena
zadnje, ko jih bomo popeljali po vseh naših znamenitostih, jih bo 
treba še dobro pogostiti, kajti tudi kulinarika je pomemben element 
predstavitve našega kraja. 

Šele celostna predstavitev v vseh segmentih našega dela in 
naših zmogljivosti lahko zaokroži predstavo o nekem kraju in njeni 
zgodovini. 

Kakšne vtise bodo odnesli s seboj, je seveda odvisno od nas 
samih. Če bodo le-ti pozitivni, bodo udeleženci naši najboljši 
ambasadorji, če pa bodo negativni, tega ne bomo mogli zlepa 
popraviti. Obračam se na vse občane in na vsakogar posebej, naj 
se zaveda pomembnosti tega obiska. Ne dovolimo, da bi bile naše 
ulice umazane, naša dvorišča zanemarjena, naše zelenice polne 
papirja in smeti. Vsakdo, ki se prvič sreča z neznanim krajem, je 
še bolj kritičen. Naš cilj naj bo visoko zastavljen, ne zadovoljimo 
se s povprečjem, kajti maja meseca bomo tudi mi, vsi skupaj, 
promovirali državo Slovenijo. Splača se potruditi. 

PREDSEDNIK SO: 
FRANCE KVATERNIK, dipl. inž. arh. 

Govedorejsko društvo 

Izročilo iz leta 1931 
Kmetje, rejci govedi iz občine 

Vrhnika so na Sv. Štefana dan lani 
ustanovili svoje društvo. Imenovali 
so ga G O V E D O R E J S K O D R U 
ŠTVO VRHNIKA. Na ustanovnem 
občnem zboru, v mali dvorani Can 
karjevega doma na Vrhniki, se jih 
je zbralo preko petdeset. Društvo 
bo svoje delo gradilo na 90 let stari 
tradiciji v reji govedi. Z ustanovi
tvijo Mlekarske zadruge na Vrhniki 
I. 1904, ko so kmetje začeli unov-
čevati mleko, se je zanimanje za 
rejo mlečnih krav močno povečalo. 
Leta 1931 so ustanovili Živinorej
sko selekcijsko zadrugo z name
nom, da še povečajo prirejo mleka 
po kravi. Začeli so načrtno oseme-
njevati rodovniške krave z sivorja-
vimi biki tudi iz sosednjih držav. 
Prehrani mlečnih krav so posvečali 
posebno pozornost, tako da so po
samezne krave pred drugo vojno 
že dajale v enem laktacijskem ob
dobju 4000 kg mleka in več. Vojna 
je obdobje po njej, pomeni naza
dovanje govedoreje v smislu rezul
tatov v prireji mleka pri mlečnih 
kravah, predvsem pa v smislu rej-
ske kulture. Družbene spremembe 
so povzročile pretrganje stikov 
z zahodom. Sosednje države, 
predvsem Avstrija in Italija so po 
vojni uspešno nadaljevale in razvi
jale kmetijstvo, tako da danes za 
njimi močno zaostajamo, pred 

^ svetovno vojno pa temu ni 
bilo tako. 

Vrhniški kmetje, ki so večinoma 
vsi živinorejci, so v okviru svoje 
Kmetijske zadruge in Zadružne 
mlekarne v večji meri ohranili rej-
sko kulturo in smisel z a povezova
nje med seboj, kot je to bilo zna
čilno z a Slovenijo. P a vendar so 
kmetje čutili potrebo po več zdru
ževanja in strokovnega dela na po
dročju govedoreje. Zato smo po 
razstavi govedi I. 1984, ustanovili 
Selekcijsko skupnost, ki je delo
vala do decembra 1991, ko smo 
na občnem boru ustanovili Gove
dorejsko društvo Vrhnika. Društvo 
ne bo delovalo osamljeno, saj se 
sirom po Sloveniji ustanavljajo po
dobna društva, ki se bodo pove
zala v Rejske zveze za posa
mezne pasme. tajnik društva 

Janez Drašler 



Občinski praznik 

Predlagan je 10. maj 
Na 13. skupni seji zbora združe

nega dela, zbora krajevnih skup
nosti in družbenopolitičnega zbora 
Skupščine občine Vrhnika, ki je 
bila 19. 12. 1991, so obravnavali 
osnutek odloka o praznovanju ob
činskega praznika, ki predvideva 
spremembo le-tega s 6. maja na 
10. maj. 

Po razpravi je bilo sprejeto, da 
se osnutek odloka preimenuje 
v delovno gradivo, katerega bese
dilo se objavi v Našem časopisu. 
Rok razprave pa je 60 dni. 

S tem se omogoči vsem obča
nom, da s svojimi mnenji in pri

pombami sodelujejo v širši javni 
razpravi. Zato vas pozivamo, da 
pisno ali telefonsko posredujete 
svoje pripombe in mnenja o praz
novanju in spremembi občinskega 
praznika, kot to predvideva delovni 
osnutek odloka, in sicer na tajni
štvo občinske skupščine (751-157 
ali Uredništvo Našega časopisa 
(751-021 - i n t . 222). 

DELOVNI OSNUTEK 

Na podlagi 201. člena statuta 
občine Vrhnika (Ur. list S R S , št. 

iz dela skupščine 

Na seji občinske skupščine so 30. januarja največ razpravljali 
o osnutku odloka o proračunu občine Vrhnika za leto 1992. Glede 
na to, da je v veljavi nov republiški zakon o javni porabi, so na 
skupščinsko sejo povabili tudi poslanca v republiški zbor občin 
gospoda Janeza Jerino, ki bi najbrž znal najbolje razložiti ta 
zakon, vendar, žal, povabljenega na sejo ni bilo. Sploh pa pravijo, 
da se prikaže malokdaj. 

Obrazložitev k osnutku odloka je potem podala Slavka Ger -
dina, vodja proračuna. 

Na vprašanje, po kakšnem ključu se financirajo posamezne 
krajevne skupnosti, je odgovoril predsednik skupščine g. France 
Kvaternik, da je prispevek iz občinskega proračuna odvisen od 
plana posamezne krajevne skupnosti. Če nihče ne predloži načrta 
za lasten razvoj na občino, mu pač ne dodelijo denarja, kar 
pomeni, da je od pripravljenosti vodilnih ljudi v posameznih krajih 
odvisen tudi razvoj kraja samega. To bi bilo tudi v premislek 
volilcem ob prihodnjih volitvah. 

Poslanec Tomaž Grom je predlagal naj bi v korist občinskega 
proračuna zahtevali od ministrstva z a obrambo rento za zemljišča, 
kjer stojijo vojaški objekti, saj gre z a koristi cele države in naj bi bili 
tudi stroški enakomerno porazdeljeni. Dogovorili so se, da bodo 
zahtevali zaenkrat samo denar z a nadomestilo plač tistih zaposle
nih, ki sedaj služijo v T O kot stražarji vojaških objektov, plačujejo 
pa jih firme, kjer so sicer redno zaposleni. 

Poslanec Andrej Ocepek je imel pripombo na plačevanje pri
spevka z a zdravstvo, ki ga plačujejo vsi zaposleni v občini. Do 
naslednje seje bodo pripravili gradivo z a glasovanje o plačevanju 
tega prispevka. 

Franjo Modrijan je vprašal, kam so knjiženi dohodki od davka na 
posek in prodajo lesa, saj je bilo v letu 1991 posekano veliko lesa. 
Dobil je odgovor, da sečnja ni bila dovoljena, torej tudi davek ni bil 
odmerjen, (moja pripomba: sistem kavelj 22). 

Franc Pasetta je imel pripombo na nerazumljivost teksta in na 
povečanje pooblastil izvršnega sveta. 

Na seji so sprejeli tudi osnutek odloka o javnih zavodih, ki so ga 
spremenili v predlog odloka. Gre za osnovne šole, otroške vrtce in 
glasbeno šolo. Kaže, da se iz prejšnega sistema v teh panogah ni 
kaj prida spremenilo. Ravnatelje slej ko prej imenuje Izvršni svet. 

Potrdili so tudi sklep o imenovanju Toneta Janežiča za glav
nega in odgovornega urednika Našega časopisa, ki je to delo 
doslej opravljal kot v.d. 

Sicer pa je to občinsko glasilo v finančnih težavah, saj so mu iz 
občinskega proračuna namenili premalo denarja in bo najbrž 
izhajal na vsaka dva meseca, če se ne bo pojavil kak sponzor. 
O ukinitvi časopisa pa zaenkrat ne bi razmišljali, saj bi ga občani 
pogrešali (vsaj nekateri tako pravijo). Lepo bi bilo, ko bi se tudi 
bralci »Našega časopisa« oglasili, kaj menijo o bodočem izhajanju 
njihovega glasila in morebiti izrazili tudi željo, o čem bi radi brali. 
Hvala! 

F. C. 

31/79, 5/82, 11/86 in 2/87), je 
Skupščina občine Vrhnika na seji 
zbora združenega dela, zbora kra
jevnih skupnosti in družbenopoli
tičnega zbora dne . . . sprejela 

ODLOK 
O PRAZNOVANJU OBČIN

SKEGA PRAZNIKA 

1. člen 
10. maj, dan, ko se je na Vrhniki 

rodil Ivan Cankar, se razglaša z a 
občinski praznik občine Vrhnika. 

2. člen 
Praznovanje občinskega praz

nika obsega literarne, glasbene, li
kovne in druge prireditve. Kulturni 
dogodki ob občinskem prazniku 
poudarjajo lik in dediščino pisatelja 
Ivana Cankarja. 

3. člen 
Vsakoletni podrobnejši program 

praznovanja občinskega praznika 
pripravlja predsedstvo Skupščine 
občine Vrhnika, za njegovo iz
vedbo pa so zadolžene strokovne 
službe občine Vrhnika, pristojne za 
družbene dejavnosti skupaj s pri
pravljalnim odborom. 

4. člen 
Posamezni kulturni dogodki in 

prireditve se lahko organizirajo 
v različnih krajih občine Vrhnika, 
upoštevajoč pogoje in vsebino po
sameznih prireditev. 

5. člen 
Ob praznovanju občinskega 

praznika se podeljujejo priznanja 
občine Vrhnika. 

6. člen 
Sredstva za praznovanje občin

skega praznika zagotavlja občina 
Vrhnika. 

7. člen 
Odlok začne veljati osmi dan po 

objavi v Uradnem listu Republike 
Slovenije. Z istim dnem neha ve
ljati Odlok o proglasitvi 6. maja za 
občinski praznik občine Vrhnika, ki 
ga je sprejela Skupščina občine 
Vrhnika, dne 2. 2. 1977. 

Republika Slovenija 
SKUPŠČINA OBČINE VRHNIKA 

P R E D S E D N I K 
Skupščine občine Vrhnika 

dipl. inž. France K V A T E R N I K 

Vrhniško zdravstvo se 
odpira in približuje 
občanom 

Vse večkrat smo upravičeno ali 
pa tudi neupravičeno kritizirali de
lovanje in storitve vrhniškega 
zdravstvenega doma. Zdravstveni 
delavci pa so po svojih močeh po
izkušali kar najbolje reševati na
stale probleme. 

Prav gotovo pa nam nova orga
nizacijska struktura delovanja 
Zdravstvenega doma Vrhnika pri
naša novo kakovost organizirano
sti in tudi možnost boljših in bolj 
kakovostnih zdravstvenih storitev, 
saj se bo vsak zdravnik lahko bolj 
posvetil svojemu pacientu. Novo 
vodstvo Zdravstvenega doma se 
tudi zaveda, da je problem reševa
nja zdravstva naš skupni cilj, to je 
zdravstvenih delavcev in občanov 

(krajanov), ki živijo v istem okolju. 
Zato naprošajo vse občane ozi

roma evidentne paciente, da pripo
morejo k izboljšanju delovanja 
Zdravstvenega doma s svojimi pri
pombami, idejami, sugestijami in 
drugimi nasveti. V ta namen so 
v čakalnicah nabiralniki, kjer lahko 
anonimno oddaste svoje pri
pombe. Gotovo bo vsaka dobrona
merna pripomba koristila za izbolj
šanje dela, ne pa da se odločamo 
za kritike na raznih mestih, kjer ni 
pravi kraj za razreševanje proble
mov. 

Vrata s o odprta, bodimo tudi mi 
sooblikovalci reševanja problema
tike Z D R A V S T V A . 

S. S. 

Obvestilo bralcem! 
Uredništvo Našega časopisa se je preselilo iz spodnjih prostorov 
pod sodiščem, Cankarjev trg 8, v zgradbo občinskih upravnih 
organov, Tržaška cesta 1. 

Pisarna je v pritličju Skupščine občine Vrhnika, kjer je od 1,1.1992 
stalno zaposlen tudi sodelavec Našega časopisa Simon Seljak, na 
katerega se lahko obračate z vsem, kar zadeva Naš časopis. Nova 
je tudi telefonska številka - 751-021 int. 222 {telefax 751-132), 

Nasiednja številka Našega časopisa bo izšla konec februarja, zato 
v s a gradiva zbiramo do ponedeljka, 24. 2 , 1992 . 

« UREDNIŠTVO »NČ« 

Telefonija 
bo...? 

Po desetih letih čakanja na tele
fonski priključek je že več naročni
kov med pokojnimi. Mi, še živeči, 
se sprašujemo, ali imajo to stvar 
v rokah popolnoma nesposobni 
ljudje. Če so naročniki, je tudi de
nar. Vsi naročniki pa dobivamo že 
deset let v tolažbo samo podaljšan 
rok. 

Zakaj in kje se zatika, je upravi
čeno vprašanje. 

Prizadeti naročniki PTT 

Vabilo! 
Karate klub Vrhnika prireja tradi

cionalni turnir v karateju, sobota 8. 
2. 1992 ob 10.30 v te lovadnic i 
Osnovne šole Ivana Cankarja na 
Vrhnik i . 

Tekmovali bodo karateisti iz cele 
Slovenije v vseh kategorijah do 16 
let. 

Vabljeni! 

Obvestilo 

Obveščamo vse občane 
občine Vrhnika, da so s 1.1. 
1992 nove uradne ure za po
slovanje s strankami v vseh 
občinskih upravnih organih 
in strokovnih službah: 
- v ponedeljek, torek, četr

tek 
od 7.30 do 10.00 in 
od 10.30 do 14.30 

- v sredo 
od 7.30 do 12.00 in 
od 13.00 do 16.30 

- v petek pa 
od 7.30 do 12.30 

Na podlagi 77. člena zakona o dohodnini (Uradni list Republike Slovenije, št. 48/90 in 34/91) izdaja 
Ministrstvo za finance - Republiška uprava za družbene prihodke 

P O Z I V 
k vložitvi napovedi za odmero dohodnine, davka od dohodkov \t 

dejavnosti in davka od dohodkov iz premoženja za leto 1991 
DO 28. F E B R U A R J A 1992 M O R A J O N A P O V E D VLOŽITI: 

1. Zavezanci z a davek od dohodkov iz dejavnosti o dohodkih, doseženih v letu 1991; 
2. Zavezanci z a davek od dohodkov iz premoženja o dohodkih, doseženih z oddajanjem premoženja 

v najem v letu 1991, ki po pogodbi traja najmanj eno leto; 

DO 31. M A R C A 1992 M O R A J O N A P O V E D VLOŽITI: 
3. Zavezanci za dohodnine o dohodkih, doseženih v letu 1991. 

Če je vložitev napovedi z a dohodnino vezana na podatke o davčni osnovi z a posamezno podvrsto 
dohodnine, ki se ugotavlja z odločbo davčnega organa po preteku leta, mora zavezanec vložiti napoved 
za dohodnino v 15 dneh od dneva prejema odločbe. 
Napoved vložijo: 
- zavezanci iz 1. točke pri davčnem organu občine, na območju katere so vpisani v register zasebnikov; 
- zavezanci iz 2. točke za dohodke iz nepremičnega premoženja pri davčnem organu občine, na katere 

območju nepremičnina leži, z a dohodke iz premičnega premoženja pa pri davčnem organu občine, 
kjer imajo zavezanci stalno prebivališče. Zavezanci , ki dosežejo dohodke z oddajanjem premičnega 
premoženja v najem in niso rezidenti Republike Slovenije, vložijo napoved pri davčnem organu občine, 
na območju katere so bili dohodki doseženi; 

- zavezenci iz 3. točke s stalnim prebivališčem v Republiki Sloveniji (rezidenti) pri davčnem organu 
občine, na območju katere imajo stalno prebivališče, zavezanci , ki niso rezidenti Republike Slovenije, 
pa pri davčnem organu občine, na območju katere so imeli začasno prebivališče. 

Napoved za odmero dohodnine in davkov je treba vložiti na predpisanem obrazcu. Obrazec napovedi z a 
odmero dohodnine se dobi pri Cankarjevi založbi na Vrhniki, drugi obrazci napovedi pa na Upravi z a 
družbene prihodke. 
Zavezanec-posameznik se kaznuje z a prekršek z denarno kaznijo najmanj 25.000 tolarjev, za prekršek 
v zvezi z opravljanjem dejavnosti pa najmanj 50.000 tolarjev; 
- če ne vloži v zgoraj navedenem roku, ki je določen z zakonom, napovedi pri pristojnem davčnem 
organu; 
- če vloži napoved, ki ne vsebuje podatkov, ki so potrebni za odmero. 
Z denarno kaznijo najmanj 200.000 tolarjev se kaznuje z a prekršek posameznik, ki je napovedal manjšo 
osnovo z a dohodnino oziroma manjšo davčno osnovo z a posamezno podvrsto dohodnine, če se ta ne 
vključi v osnovo za dohodnino, če utaja dohodnine oziroma davka, ki odpade na nenapovedane 
prihodke, ne predstavlja kaznivega dejanja. 

MINISTRSTVO ZA F INANCE 
Republiška uprava za družbene prihodke 

Po Demosu demos 
Verjetno se marsikdo vpraša, kaj je tisto, kar je držalo in še drži 

skupaj stranke s tako različnimi pogledi in ideologijami, kot sta na 
primer socialdemokratska in krščansko demokratska stranka. Po
glavitni vzrok za tako koalicijo moramo poiskati v težnji ljudi, 
organiziranih v teh strankah, pa tudi njihovih simpatizerjev, po 
spremembi sistema, predvem pa v veliki želji po samostojni 
državi. Slednje je odločalo o tem, da so posamezne stranke 
v DEMOS-u znale potlačiti medsebojne razlike v korist poglavit
nega skupnega cilja. Da ima DEMOS zares zasluge za priznanje 
samostojnosti Slovenije, je pač treba priznati, če je komu prav ali 
ne. Res je, da so se programu osamosvajanja pridružile tudi 
stranke opozicije in tako precej pripomogle k zmanjšanju zapletov 
okrog priznavanja. Res pa je tudi, da je vladajoča koalicija imela 
pogum, ki ga slovenska komunistična partija v 45 letih svoje 
absolutne vladavine ni zbrala. Svetla izjema je bil v zadnjem času 
Milan Kučan, ki je tvegal razdor z beograjskim enoumjem. 

S priznanjem samostojnosti je nastal v DEMOS-ovi koaliciji 
prazen prostor in na površje prihajajo vse večje razlike med 
posameznimi strankami pa tudi znotraj njih. Marsikje pa se ljudje, 
ki so dve leti delali za isti skupni cilj, skušajo z malce romantične 
nostalgije upreti razpadu združenja. Tako se dogaja tudi v vrhni
škem DEMOS-u, katerega člani so se zbrali na skupnem sestanku 
v petek, 17. januarja. Zaradi vezi, ki so se spletle med ljudmi 
v času dveletnega dela, so sklenili, da bodo še naprej vztrajali 
skupaj. V ta namen so poslali republiškem vodstvu posebno izjavo 
z željo, naj bi se DEMOS ne razšel. Vendar pa se nekateri že 
zavedajo, da bo čas prinesel svoje in se bo razkol, podoben 
tistemu v SDZ, kaj kmalu pokazal tudi v drugih strankah in med 
njimi, kajti razlike so tu, postajale bodo vse bolj očitne in še tako 
dobronameren opazovalec jih bo moral priznati. O vsem pa bodo 
seveda odločali ljudje, organizirani v strankah in morebitne nove 
koalicije nas ne smejo presenetiti. 

Torej: po DEMOS-u ljudstvo. 
F. C. 

PREJELI SMO 

6. maj občinski praznik 
da ali ne 

Vprašanje prihaja v skupščinske 
klopi že od prvega zasedanja 
skupščine tega sestava. Družbeno 
politični zbor Skupščine občine 
Vrhnika je na svoji seji 11.3. 1991 
soglasno sprejel sklep, naj se 
umakne iz javne obravnave lan
skoletni predlog osnutka odloka 
o spremembi datuma občinskega 
praznika. Sklenil je tudi, da se 
v čast rojstnega dne pisatelja 
Ivana Cankarja organizirajo na 
Vrhniki Cankarjevi dnevi. Po uskla-
jevalni seji 25. 4. 1991 so vsi zbori 
skupščine sprejeli sklep, da se to 
vprašanje umakne z dnevnega 
reda. 

Kljub sklepom je predlog, da 6. 
maj ne bi bil več občinski praznik, 
letos ponovno prišel na skupščin
ski dnevni red. Že lani je Zveza 
borcev NOV Vrhnika protestirala 
proti predlogu in svoj ugovor tudi 
utemeljila. Prav tako smo prizadeti 
in globoko užaljeni tudi letos. Lani 
smo na sestankih organizacije raz
pravljali o predlogu in označili 
spreminjanje občinskega praznika 
za grob napad na NOB in skrunje-
nje spomina na vse tiste Vrhni-
čane, ki so žrtvovali svoja življenja 
za izgon okupatorja iz naše domo
vine. 6. maj je dan, ko je bil okupa
tor izgnan tudi z Vrhnike in so bile 
izpolnjene vroče želje in pričako
vanja večine Vrhničanov, dosežen 
je bil cilj večine Slovencev, ki so se 
v Osvobodilni fronti ali z orožjem 
v roki borili za svobodno Slovenijo. 

Italijansko-nemška fašistična 
okupacija je namenila smrt sloven
skemu narodu. Slovenci smo se 
temu uprli. Zavedajmo se, da je 
okupacija prinesla k nam vse, kar 
se je dogajalo v tistih težkih štirih 
letih - upor, represalije, elemente 
bratomorne vojne in smrt številnih 
občanov, največ pod taktirko tuj
cev. Še nekateri povojni dogodki 
so posledica okupacije. Zato mora 
biti dan, ko je bila izgnana okupa
torska vojska iz našega kraja, po
sebno zapisan v našem spominu 
in zgodovini. To posebno velja za 
Vrhniko, saj je leta 1942, ko se je 
v naših krajih razmahnil upor, v or
ganizaciji Osvobodilne fronte delo
valo več kot 80 % naših občanov. 
V letu 1943-44, ko je pod priti
skom okupatorja osvobodilno gi
banje upadlo, je OF podpiralo še 
vedno okrog 75 % vrhniških družin. 
O tem obstajajo v arhivih natančni 
popisi sodelavcev NOB. 

Kaj je Vrhničanom pomenil dan 
osvoboditve, nazorno in nepri
stransko prikazuje opis velikega 
zborovanja in pohoda množic po 
Vrhniki štiri dni po njeni osvobodi
tvi, ki ga je v šolski kroniki opisal 
takratni upravitelj šole na Vrhniki. 

»Na čelu povorke so šli zastavo
noše z narodnimi zastavami, sle
dila sta jim godba in konjenica. 
Množica transparentov se je dvi
gala v zrak, v rokah je plapolalo 
polno zastavic, skoraj vsakdo je 
nosil na prsih petokrako zvezdo. 
Menda še nikoli ni doživela Vrh

nika, ne po množici ljudi ne pO 
navdušenju in okrasu tako veli
častne povorke, kot je bila ta. 
S sleherne hiše ali okna se je vili 
nova slovenska ali jugoslovanski 
zastava s petokrako zvezdo.« 

Vrhničani so že takrat ta dan 
doživljali kot praznik, čeprav je bil 
uradno razglašen pozneje. 

Ni pravično, da našega velikega, 
rojaka, pesnika in pisatelja Ivani 
Cankarja, borca za svobodno I 
pravično družbo, da se njegovo 
ime in datum rojstva izkorišča za 
izničenje tako pomembnega do
godka, kot je osvoboditev njegove 
Vrhnike izpod tujčevega jarma. 
Cankar je v svojih delih izpovedo
val globoko občutenje krivic, ki jih 
doživlja mali tlačeni narod, zato je 
bil navdih za boj proti okupatorju I 
boj za socialno pravičnost. Vrhni
čani smo na Cankarja ponosni 1 
tudi oddolžili smo se mu. V centri 
mesta stoji njegov spomenik ni 
trgu, ki nosi njegovo ime: po njerfi 
se imenuje šola, knjižnica in da ne 
naštevamo dalje, koliko je spomi
nov nanj. 

Moramo se zavedati, da brel 
NOB in zmage nad fašizmom sku
paj z zavezniki (danes ne bi mooj 
sanjati o sedanjem zmagovite^ 
koraku in o samostojni Sloveniji 
NOB je bil in bo ostal sestavni del 
stoletnega boja Slovencev za svo
bodo in samostojno državo, in td_ 
kot najtežji, najbolj krvav in odlo
čilni del tega boja. 

Res nas je tistih Vrhničanov, Ki 
smo leta 1945 občutili radost osvo
boditve, manj kot tedaj. Tudi če ti 
še vsi živeli, nas ne bi bilo za velike 
večino, kajti Vrhnika je doživeli 
veliko priseljevanje v svojeft 
ogromnem napredku zadnjih 45 
let. Kljub temu menimo, smo pre
pričani, da mora biti tako pomem
ben dan vreden vsega spoštova
nja tudi pri mladih in priseljenih 
Zakaj hočejo nekateri po vsej sil> 
izničiti dejanja dobe. katere sa
dove uživajo? 

Ponavljamo apel, ki smo ga na
potili lansko leto na delegati 
skupščine, da predlog o spre
membi datuma občinskega praz
nika zavrnejo. Izvršnemu svetu pi 
predlagamo, naj umakne z dnev
nega reda skupščine predlo§ 
o spremembi datuma občinskega 
praznika. Pripravi naj sklep o na
činu praznovanja letošnjega občin
skega praznika, ki ga je mogočt 
povezati tudi z rojstnim dne 4 
Ivana Cankarja 10. maja in dne' 
vom osvoboditve Vrhnike 6. maja. 

Lani, ko je bil umaknjen predloj 
o spremembi občinskega prazniki 
z dnevnega reda, je Skupščina or
ganizirala Cankarjeve dneve, kjel 

.so bili navzoči tudi borci. Borčev
ska organizacija pa je 6. maja po
ložila venec na grobnico padlih nS 
Drči, česar se je udeležil tudi pred
sednik občinske skupščine gospoi 
Kvaternik. 

Zakaj letos ponovno zapletamo 
Občinski odbor Zveze borcev 

Vrhniki 



VOJAŠKI OBJEKTI 

Razdelitev po interesih 
V začetku decembra je bil 

v zgradbi vrhniške občinske 
skupščine sestanek predsedstva 
SO z Miranom Bogatajem, na
mestnikom ministra za obrambo, 
šlo pa je za usklajevanje interesov 
Pri določitvi bodočih uporabnikov 
objektov, ki jih je Jugoslovanska 
armada imela v uporabi v vrhniški 
občini. 

Na obrambnem ministrstvu so
dijo, da je vrhniška občina strate
ško zelo pomembna in da bo ve
čino objektov uporabljala sloven
ska vojska. Na Ljubljanskem vrhu 
bo radar, v vojašnici Ignac Voljč 
učni center in enote redne vojske, 
zaradi premajhnih nastanitvenih 
zmogljivosti bo ta učni center nekaj 
pasa še v vojašnici Ivana Can 
karja, ki pa bo pozneje izpraznjena 
£ namenjena civilni uporabi. 
Spodnji deli vojašnice Ivan Cankar 
n aj bi bili do konca leta izpraznjeni. 

V samskem domu naj bi bili ljudje, 
ki bi bili zaposleni v učnem centru. 
Skladišča v Borovnici bo sloven
ska vojska še uporabljala. Vse 
drugo je obrambno ministrstvo pri
pravljeno odstopiti v najem najbol-
semu ponudniku in pripravljeno 

upoštevati predloge občine Vrh
nika. 

V razpravi, v kateri so bili izra
ženi interesi in vprašanja vrhniške 
strani, je bilo med drugim ugotov
ljeno tudi tole: da občina lahko 
zbira interesente z a vojašnice, ki 
jih ne bo potrebovalo obrambno 
ministrstvo, kmetijska zemljišča ob 
vojašnici je mogoče dati v najem 
bivšim lastnikom oziroma drugim 
interesentom. Vojšakih stanovanj 
ni mogoče "oddati v najem niti ni 
možen odkup, vselitve po 25. ju
niju 1991 so nične. Bivši dom JLA 
lahko občina takoj dobi v najem, 
finančnih sredstev, ki jih je občina 
morala prispevati pri nakupih voja
ških stanovanj, ni mogoče upošte
vati. Črpališče pri pekarni lahko 
Žito takoj dobi v najem. Skladišča 
in zemljišč na Strmici ministrstvo 
za obrambo ne potrebuje. Zem
ljišča okrog skladišč v Borovnici 
bodo po pregledu posebne komi
sije lahko namenili tudi drugim de
javnostim. Ministrstvo z a obrambo 
ne namerava poravnati dolgov, ki 
jih je pustila vojska. 

Sicer pa je o tem podpisan po
seben dogovor, ki ga objavljamo 
v nadaljevanju: 

Na podlagi razgovora med predstavnikom Ministrstvo za obrambo Repu
blike Slovenije in predstavniki Skupščine občine Vrhnika, ki je bil na Vrhniki, 
dne 4. 12. 1991 skleneta 

MINISTRSTVO ZA OBRAMBO Republike Slovenije, ki ga zastopa 

-Janez Janša, minister za obrambo RS 
in 
IZVRŠNI SVET SO VRHNIKA, ki ga zastopa predsednik inž. Vili Granda 
naslednji 

D O G O V O R 

Na podlagi ugotovitev o potrebah Ministrstva za obrambo Republike 
Slovenije in o interesih Skupščine občine Vrhnika o uporabi objektov in 
zemljišč, ki jih je na območju občine Vrhnika zapustila JLA, Ministrstvo za 
obrambo RS pooblašča Skupščino občine Vrhnika, da s svojimi strokovnimi 
službami: 

1. vodi postopke in izbere najugodnejše ponudnike za najem 
- vseh kmetijskih zemljišč, ki jih je uporabljala JLA in ki so neposredno 

ob vojašnici Ivan Cankar na Vrhniki; 
- skladišče v spodnjem delu vojašnice Ivan Cankar na Stari Vrhniki 

z upoštevanjem, da bodo ti objekti predvidoma izpraznjeni in dani v uporabo 
do konca leta 1992; 

- stanovanjski del vojašnice Ivan Cankar na Stari Vrhniki (zgornji del) 
z upoštevanjem, da bodo ti prostori izpraznjeni in dani v uporabo po 
preselitvi gojencev v učni center vojašnice Ignac Voljč; 

- vseh skladišč in spremljajočih površin na Strmici nad Zaplano; 
- vseh površin in objektov pri skladišču v Borovnici, ki jih JLA ni uporab

ljala za skladiščenje, pod pogojem, da bo skupna strokovna komisija 
potrdila možnost uporabe; 

- vodno črpališče pri Podjetju Žito na Vrhniki. 
2. vodi postopke in izbere kupca za prodajo tistih objektov in zemljišč, za 

katera bodo obstojali v bodoče interesi in možnosti za odkup; 

. II. 
^ naiemnikom, ki ga bo izbrala pooblaščena oseba občine Vrhnika 

Podpiše najemno pogodbo Ministrstvo za obrambo Republike Slovenije. 

III. 
Skupščina občine Vrhnika lahko takoj najame objekt bivšeaa Doma JLA 

ha Vrhniki. 
Ministrstvo za obrambo RS se obvezuje pristojni strokovni službi SO 

Vrhnika zagotoviti vso razpoložljivo dokumentacijo o objektih in zemljišč, za 
katere je dogovorjena oddaja v najem in prodaja. Prav tako bo omogočilo 
dostop strokovnjakom ogled teh objektov na podlagi zahtevka pristojne 
strokovne službe oz. predhodnega dogovora. 

REPUBLIKA SLOVENIJA REPUBLIKA SLOVENIJA 
MINISTRSTVO ZA OBRAMBO SKUPŠČINA OBČINE VRHNIKA 
Številka: 363/1 IZVRŠNI SVET 
Uatum: 7. jan. 1992 PREDSEDNIK 

GRANDA VILI dipl. inž. 
Številka: 1/2-864-01/91 

Datum: 11/12-1991 

Borovnica išče svoj znak 
Ali bi znali povedati, kaj je tisto, kar določa vaš kraj? Borovni

cam imajo od januarja komisijo, ki jo je imenoval svet krajevne 
skupnosti, ki se ukvarja s tem vprašanjem. 

Značilnost predvojne Borovnice je bil prav gotovo velik železni
ški most, ki je povezoval bregova nad dolino in krajšal velik 
ovinek, po katerem bi morali sicer speljati železniško progo. Od 
velikega mostu je ostal le en steber. Tega je skupščina razglasila 
za tehnični spomenik, ki ga bo treba primerno zavarovati, da ne bo 
propadal naprej. 

Velika znamenitost je tudi soteska Otavščice, kjer se voda čez 
pet slapov preliva proti dolini skozi Pekel. Z zanimivim rastlinjem 
bi tudi to lahko določalo tisto točko, v kateri se prepoznavajo 
prebivalci doline. 

Ne nazadnje je posebnost doline tudi lesna industrija, ki se je 
razvila na izročilu predvojnih žag. Ljudje v dolini so se veliko 
ukvarjali s predelavo lesa. K temu sodijo tudi gozdovi nad dolino, 
tista kmetova zakladnica, v katero je vselej hodil, da se je prebijal 
skozi življenje. 

Tudi barje določa življenje prebivalcev Borovnice in okolice. 
Poseben način kmetovanja z jarki, ki odvajajo vodo, je prav tako 
značilnost teh krajev. 

Skupina ljudi, ki zdaj izbirajo možnost, kako kraj predstaviti 
v jasni podobi ali z jasno prepoznavnim simbolom, vam bodo zelo 
hvaležni, če jim boste sporočili svoje poglede na to, kaj bi radi 
videli v borovniškem znaku. 

Predloge pošiljajte na svet krajevne skupnosti za komisijo za 
znak Borovnica. (N. Č.) 

USTANOVNI ZBOR DEMOKRATSKE STRANKE 

Vrhnika je bogatejša za novo 
stranko 

Le dva dni pred prvim kongre
som Demokratske stranke, 19. de
cembra 1992, so se v mali dvorani 
Cankarjevega doma strankarsko 
organizirali tudi vrhniški demokrati. 
Na ustanovnem zboru demokra
tov, na katerega so povabili koordi
natorja stranke g. Igorja Bavčarja, 
so spregovorili o aktualni družbeni 
in gospodarski situaciji v Sloveniji 
in vrhniški občini. 

Gost večera je prisotnim sprego
voril o razlogih za razcep Sloven
ske demokratične zveze, ki je pov
zročil odhod dela delegatov in dela 
vodstva s tretjega kongresa S D Z . 
Povedal je, da je glavni razlog raz
cepa premik večinskega dela 
stranke v desno, s čimer se večji 
del vodstva, zavezan prejšnji 
usmeritvi stranke, ni strinjal. 
Stranka se je vedno bolj delila na 
dva dela, kar se je poznalo tudi pri 
delovanju koalicijskih strank pove
zanih v Demos. Začelo je prevla
dovati načelo preglasovanja. 

Po Bavčarjevem mnenju je vpra
šanje kadrovske politike ena od 
tistih pomembnih stvari, ki jih De
mosova koalicija ni uspela rešiti. 
Ponekod je prihajalo do načela: 
»važno je, da je človek naš, ne pa 
ali sposoben in usposobljen...« 

Nekaj Bavčarjevih poudarkov: 

DEMOKRATI 
demokratska stranka 
občinski zbor Vrhnika 

Cankarjev t rg 8 
uradne ure: 

torek in četrtek 
od 17. do 19. ure 

»V nasprotju z drugimi stran
kami mi ne mislimo, da poznamo 
odgovore na vsa vprašanja, ven
dar si bomo prizadevali za naj
boljše rešitve. 

Zadnje volitve so bile v bistvu 
volitve proti prejšnjemu režimu. 
Vodilna koalicija je bila zelo živopi-
sana. Sedaj prihaja čas, ko se 
bodo ljudje opredeljevali z a 
stranko na podlagi programov. 
Naš odnos do Demosovih uspe
hov in neuspehov ni tako odkloni
len. Evidentno je, da Demos ni 
sposoben rešiti gospodarskega si
stema, proračuna, socialnega 
vprašanja itn. 

Nismo odgovorni z a določena 
vprašanja v koordinaciji vodenja 
Demosa. 

Po novem letu bo prišlo do krize, 
ki pa jo bo potrebno preživeti. Čez 
dva dni bo kongres naše stranke. 
Iztočnica programskih dokumen
tov so gospodarstvo, ki je osnova 
z a elaborat vseh ostalih, socialni 
program, ter program neprofitnih 
družbenih dejavnosti. 

Temeljno sporočilo kongresa je, 
da se ne ustanavljamo zato, da bi 
vedeli, kako slabo nam gre, am
pak, da pokažemo izhode in odgo
vore ter, da smo pripravljeni prev
zeti nase tudi odgovornost.« 

V nadaljevanju so prisotni Bav
čarju postavljali vprašanja. Zani
mala jih je politika demokratske 
stranke do vzgoje in izobraževa
nja, odnos stranke do S D Z - na
rodno demokratske stranke, reše
vanje kolektivnih sporov, vpraša
nje prihodnjih koalicijskih povezav, 
odnosih s Hrvaško ter problematiki 

izselitve vojaških objektov iz mest 
oziroma iz njihove neposredne bli
žine, odnos stranke do narodnih 
manjšin. 

R A Z G L A S 
V skladu s temeljnim zakonom o izmeritvi zemljišč in 
zemljiškem katastru (Uradni list SRS, št. 16-14/74) bomo 
izvajali novo izmero zemljišč v delu k. o. VERD. 
Naročnik in investitor sta Občina Vrhnika in Republiška 
geodetska uprava, izvajalec del pa je Geodetski zavod RS, 
Ljubljana. ' N 

Namen izmere je izdelava novih katastrskih načrtov v merilu 
1:1000, ki bodo podlaga za izdelavo obnovljenega katastr
skega operata, katastra komunalnih naprav in drugih pro
jektov. 
Izmera b o z a j e m a l a : 
1 • posestne meje med posestniki 
2. vrsto rabe (kulture, zgradbe) 
3. komunikacije (ceste, poti) 
4. vodne površine (reke, potoke) 
Navod i lo za z a m e j n i c e n j e : 
Posestniki zemljišč bodo vabljeni z vročilnicami na mejni 
ugotovitveni postopek, na katerega se morajo odzvati. 
Zaradi hitrejšega postopka pozivamo vse vabljene lastnike, 
da s svojim sosedom - mejašem označijo potek posestne 
meje z lesenimi količki, tam, kjer to ni mogoče, pa z drugimi 
znaki. 
Vsa ostala navodila bodo lastniki dobili na kraju samem, ob 
izvajanju mejnega ugotovitvenega postopka. 
O P O Z O R I L O 

Mejnikov, ki so postavljeni v mejnem ugotovitvenem po
stopku, ne sme nihče poškodovati, prestavljati ali uničiti. 
OBČINA VRHNIKA GEODETSKI ZAVOD RS, 
GEODETSKA UPRAVA LJUBLJANA 
Cankarjev trg 4 Šaranovičeva 12 

Delovno predsedstvo zbora demokrat ične stranke, je takoj dalo 
besedo Igorju Bavčarju, ki je spregovor i l o aktualn ih družbenih 
prob lemih. 

Po dokaj izčrpnih odgovorih sta 
g. Ronko Gostiša in g. Igor Novljan 
predstavila programska izhodišča 
za izdelavo občinskega programa 
stranke, ki jih je pripravil iniciativni 
odbor stranke. Odbor se je zave
dal, da je treba članstvu, simpati-
zerjem in somišljenikom predsta
viti program, ki bo očiščen lepo-
rečja in praznih predvolilnih obljub, 
temveč bo temeljil na realnosti in 
možnostih, ki jih imamo oziroma si 
jih lahko ustvarimo. V ta namen je 
bilo na zboru imenovanih pet de
lovnih skupin z a pripravo občin
skega programa, in sicer skupina 
za gospodarstvo, obrt in turizem, 
skupina za zdravstvo, socialo in 
pokojninsko zavarovanje, skupina 
za izobraževanje, kulturo in šport, 

S E R V I S - S E R V I S 
koles Matičič 

Tržaška cesta 74 
61370 LOGATEC 

tel.: 061 741 637 

skupina za ekologijo, komunalo in 
urejanje prostora ter skupina za 
kmetijstvo in gozdarstvo. 

Stranka si želi čim bolj sodelo
vati pri razreševanju gospodarske 
problematike, kajti gospodarske 
razmere so iz dneva v dan težje, 
nezaposlenost se vztrajno veča, 
življenjska raven nezadržno pada 
in skrajni čas je, da obrnemo go
spodarske kazalce kvišku. 

Vizija gospodarskega razvoja 
Vrhnike v programu demokratske' 
stranke temelji na prihodu nove 
generacije podjetnikov in sprošča
nju ustvarjalne energije že do se
daj uspešnega manegmenta, 
predvsem IUV in Lika. Ob jasno 
začrtanih okvirih sodelovanja dr
žave in podjetništva bo slednje 
ustvarjeno akumulacijo prelilo 
v naprej dogovorjeno investicijsko 
porabo po merilu podjetniškega 
optimuma in s tem ustvarilo pogoje 
za lasten razvoj, zadovoljilo širše 
občinske skupne potrebe in ustva
rilo pogoje za razumen odnos do 
socialno šibkih slojev. 

Na ustanovnem zboru je bilo iz
voljeno vodstvo občinskega zbora. 
Za predsednika občinskega od
bora demokratske stranke je bil iz
voljen Bojan Ščukovt, nadzorni od
bor bo vodil Ronko Gostiša, v po
krajinski koordinaciji pa bo vrhni
ške demokrate predstavljal Ric-
hard Beuermann. 

R. B. 

Slavko PUZIGACA 
Usnjarska 3 
61360 VRHNIKA 
tel.:06V751-309 

Izdelava modnih DEŽNIKOV in reklamnih senčnikov po 
naročilu 

PREJELI SMO 

Predramiti TD Vrhnika 
Zavedam se, da mojemu pred

sedniku Turističnega društva Vrh
nika moj članek ne bo niti najmanj 
všeč, kot mu tudi niso bili moji do
pisi in opozorila v iztekajoči se 
mandatni dobi. Toda preveč je že 
dokazov v tem, da društvo že se
dem let ni pripravilo občnega 
zbora, kar je povsem dovolj ute
meljen sum marsikaterega Vrhni-
čana, da je dejavnost društva-v ve
liki krizi in da je dejavnost skoraj 
v celoti zamrla, a žal prav ob stoti 
obletnici njegovega obstoja. Dogo
dek, ki je bil uresničen na občnem 
zboru 17. maja 1984, je narekoval 
malomarni odnos do gostišča 
v Močilniku, ki ga je v noči med 3. 
in 4. februarjem 1984 uničil požar, 
je izkupiček takratne zahteve tova
rišev, da se za vsako ceno zame
nja oziroma odstrani takratni pred
sednik društva, ki bi mu lahko oči
tali le to, da je branil na račun 
požara sleherno in odločno okupa
cijo Močilnika, ki jo je izvajal na
jemnik Močilnika, vezan s po
godbo štev.: 204/69 iz leta 1969. 

Da je društvo tik pred pokopom, 
ne gre zanemarjati odgovornosti 
predsednika društva zaradi zelo 
redkih sej UO in da samovoljno 
odloča, kdo od članov UO sme in 
kdo ne sme na njih sodelovati. 
Tako so o zelo pomembnih zahte
vah odločali v zelo ozkem krogu, 
kar je povzročilo, da se je UO raz-
šel in seje so bile v večini primerov 
nesklepčne. Ne gre prezreti dej
stva, da je zavlačevanje sklica 

uuu ioya <..jora v nedogled, ki bi 
moral o marsičem sklepati in odlo
čati, postalo z a člane društva nji
hovo sodelovanje povsem odveč. 

Za stanje, kakršno v društvu je, 
pa ne velja graja samo njemu, 
temveč so zanj odgovorni vsi tisti 
tovariši, ki so proces izvedli. Ne
sreča je tudi v tem, da sedanji U O 
vseh sedem let deluje nezakonito, 
saj se ni nihče potrudil, da bi spre
membo overovil pri pristojnemu or
ganu na občini. Prejšnje vodstvo je 
to storilo 22. 6. 1981. 

Nedavno je bila prižgana zelena 
luč za obnovitev turistične dejav
nosti s strani predsedstva občine, 
ki je društvu dodelilo prostor na 
Cankarjevem trgu 4. Sedaj je na 
potezi obnova članov v TD. Ker 
smo nekoč že imeli več kot 300 
članov in zelo razvejano dejav
nost, bi bilo z a nadaljnji razvoj tu
rizma zaželeno, da se nekdanji 
člani društva s svojim podmlac 
kom ponovno pridružijo in prispe
vajo svoj delež, da se stanje iz
boljša in povrne zaupanje. Med 
člani društva naj na občnem zboru, 
kadar ga bodo organizirali, izbe
rejo novo vodstvo, ki bo skrbelo za 
razvoj turizma v skladu s progra
mom, upoštevalo društvena pra
vila in skrbelo za ohranjanje 
imetja, ki si ga je društvo z muko 
pridobilo v 100 letih njegovega de
lovanja. 

Novemu vodstvu želim mnogo 
uspeha. 

F R A N C OKRAJŠEK 
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vsak upravičenec 18 mesecev vek oproščen, je davek na dedova- Hf ¿,~. 9 H ' i w i ' ^ W i •

 I M J U J V 

časa za vložitev popolne vloge. Po nje v estahh dednih redih ali v pri- ^ ^ É É . ¡ H K I — — 
zakonu ¡e določeno, da mora meru nesorodstva minimalno 5 % ,,- ... 
upravni organ v času enega leta do največ 3 0 % od vrednosti pode- § § • , f . Ü 1 L X k ) > W f S Po mesecih more groze in S pripeljanim smo veroučno učil 
od vložitve popolne vloqe izdati dovanega premoženja; H p l . ' • # 1 4 1 1 M, o b u p a H r v a t j e 3 Z ) e d 3 ) 0 e " n i c o n a P o l n d l d o s t r 0 P a ' T a k 0 ) 

ustrezno denacionalizaciisko od- M M — W Í * ^ | H H > a R f s T * 9 u n c i s e P ° 9 u m n o vračajo sicer v ponedeljek srno spet vse natovo-
l o c b c r G l e ^ n a t o T s s t r f n i ao% ZTcll!na"nZ\ZZ « — ^ \ » | ^ n r V v negotovost, v svoje porušene ali rili na velik kamion s prikolico do-
ustreznih republiških ministrstev s C . r a v i e a ^ H K S B J K | ' ranjene domove^ toda vračajo se da vrhn.sk. prispevek ,n v torek 
se n, izdanih nujnih podzakonskih 1 P H H B l % l domovino Morda je le konec nj,- zjutraj je avoprevoznik Cafu a, ki 
aktov in navodil, katere zakon tudi n , h o s e b > I K L • n B É É hove kalyarije. Od nas se poslav- smo mu dolzn, veliko zahvalo za 
predvideva občinski upravni or- • nepremičnin tudi ni mogoče * v K ^ f w l l P Ijajo s solzami hvaležnosti v oceh. pomoč, vse skupaj odpeljal 
gani drugih postopkov razen spre- vrniti: , T i n i 1 — l l Prihajati so začeli v septembru v Umag. Spremljala sta ga župan 
¡emania vloq in daiania informacij a) ce sluzi za opravljanje dejav- M B J B H l r ^M. ^ ^ ^ ^ l prejšnje leto. V vrhniški občim so France Kvaternik in predsednik 
v zvezi z denacionalizacijo še ne nosti državnih organov ali za de- WKKtttK^m * JHHHBP' ''^HBIÍÍ?* p r v i n u d i , i d o m Petrovčičevi iz vrhniških krščanskih demokratov 
opravliaio javnosti s področja zdravstva, i ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ S ^ B ! | H L Stare Vrhnike in ga. Lenarčičeva. Jože Rus, ki sta tudi učinkovito 

vzgoje in izobraževanja, kulture H | ^ H ^ B H ^ a K K * ' ^ 7 < w Potem pa jih je prihajalo več in pomagala pri organizaciji. Pri pre-
Glede na to, da je država po 0 2 oruaih javnih služb,' flf več. V glavnem so našli zavetje pri daji pomoči v Umagu je bil navzoč 

vojni na veliko načinov izvajala na- b j č e j e n e | 0 č | j j v sestavni del H M H K ^JSRPI sorodnikih in znancih. Center za gonarški župan g. Baggio. Povedal 
cionalizacijo premoženja, bo tudi omrežja, objektov, naprav ali skup- flHHi jJĤgpP̂.- ' 2 ^ K 4 m L / socialno delo, Rdeči križ in takrat je, s kakšnim veseljem so se prebi-
sedaj veliko različnih primerov za n i h s r e d s t e v javnih podjetij s po- N a l a z i h ie beauncem izroči l naroč i ln ico B m n P T ™ 1 ® ^ ^ ^ šele porajajoča se Karitas so sto- valci Gonarsa vključili v zbiralno 
vračanje premoženja. Ze sam za- d r o c j a energetike, komunale, pro- L a | e t ) e 9 u n c e m l z r o c " naroč i ln ico B rane Mihevc p ¡ | j s k u p a j ¡ n p o t r k a H n a s r c a V r n n ¡ . a k c ¡ j 0 M e n d a s m o s , 0 a k d j o Q p 0 . 
kon tako loči tako imenovane eno- m e t a ¡ n zvez, ki so po zakonu izv- e « ^ ; « i w « , * , « L r ^ - . + » L - . M M m A x k n f l l l n M m čanov. In srca so se velikodušno zorili severno Italijo In tam sprožili 
stavne postopke denacionalizacije z e t a ¡ z p n v a t ¡ z a c j j e , » O C l a i a e m O K r a i S K a p O m O C D e g U n C e m o c j p r | a . zdaj je čas, da se za po- cel plaz humanitarnih akcij za po-
in ostale. Enostavni postopki naj bi c) če ie izvzeta iz oravneaa oro- ^ . o, •• , - - -,• - • • . ^ moč zahvalimo. moč Hrvaški, 
se reševali po hitrem postopku. m e / a o z r o m a n a n j P a

n i ^ P

o č ° e Kot po vsej Sloveniji so svoje pribežališče nasi, nesrečni begune, tudi N a j e j s m 0 d o | z n ¡ z a h v a | o v N j z d r u z e n i r T ) i 

Zakon sicer ne določa, katere zah- i d o b ¡ t i | a
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P N 0 S T ' B H r 0 , V ? ' ° c ; - T f n a S " p " d ° b [ ! h vsem mamicam, ki so s plenicami, močmi, polni želje pomagati bliž-
teve z a vračanje se bodo reševale P ^ bi se b K o okrnila pro- l j u d e n i z n a , n c ' h s o ; o d n ! k l h - h

s t ' s k a beguncev je vehka zato jim je vsaka m a j č k a m j ¡ n z a b i c a m ¡ o s ^ r b e | e n o . n j e m u v ^ t ¡ s k ¡ M ¿ ^ . 9 n g S 

po enostavnem postopku. Po rta- s t o r s k

C

a

e kompleksnost oz namen p ^ ° * Z e ° T ? ™ 1 1 otroki S? I r « * i i h ^ 9 U n C e V S ° vorojenčke in dojenčke. Trgovine tlela misel, da bi se isto lahko zgo-
šem mnenju se bodo najhitreje re- i z r a b e p r o s t o 7 a i n nepremičnin- nemočne ženske z majhnim, otroki ,n starejši ljudje. s o na vidna mesta postavile kar- d i loz nami. Vrhničani, prinašali ste 
sevali postopki, kjer bo zahteva z a P P ^ n o Socialdemokrat, smo bili obveščeni o dveh skupinah. Nekaj žensk , o n s k e š k a t | e - ^ K a r ¡ t a s | n h r a n o b | e k ^ . ^ e v l j e p r ¡ 

način vračanja premoženja kmetij- • kmetijska zemljišča se ne z otroci je dobilo stanovanje v Trckov._h.si na Lazih in v Borovnic, Lazani R d e č i k n ž k g m o r s o V r h n i č a n i K a r i t a s n i s m o b i | j J nikoli praznih 
skih zemljišč ali gozda v oblik, priz- vračajo v last in posest, če se so jim pomagali po svojih močeh, m, pa smo jim .zroc.li naročilnico za j d n 0 d a j a | ¡ n a j r a z | i a n e j š 0 hrano rok, ko so na vrata trkali begunci, 
nanic, delnic ali v obliki denarne s tem okrn, funkcionalnost kom- nakup najnujnejših dobnn v trgovin. Jurcek v Borovnic. Znesek na £ h ¡ j e n s

J

k e p r i ^ m o c | ¿ . 0 b tej Bili so siti, oblečeni in na toplem, 
odškodnine in v primerih, kjer ima Pleksov ^ W n ^ f . R < ^ naročilnici je b,l skromen, vendar so ga bih begune, zelo vesel,. priložnosti se zahvaljujemo vsem Vsi , ki delamo pri Karitas, se 
upravičenec ali njegov pravni na- k ° m P l e k s ° v . ^ ^ ^ ^ ^ Predsedstvo obc,nske t

H

r g o v i n a m M e r c a t o r T O Z D Dolo- zahvaüujemo za zaupanje. Smo 
slednik zahtevano premoženje s tem ne pride do taksne razdrob- socialdemokratske stranke m « • p o s e b n o t r g o v ¡ n i P o n i š t v 0 i t r . p o S r e d n i k i med tistimi ki dajejo, in 
v najemu oz. zakupu. Tudi denaci- govinam KZ Vrhnika, Mlekarni, ki tistimi, ki prejemajo. Na eni strani 
onalizacija nezazidanih stavbnih 7 A H T F V A 7 A H F M A P I O N A I I 7 A P I I O i e z a božične praznike poslala smo videli toliko pripravljenosti po-
zemljišč, kjer je zavezanec občina, " • - » " W L i i n v i v / i w w f c n w i u v / v e č j o k o | i c i n o s j r a z i t u z a p o d a r . m a g a t i i n a d r u g ¡ s t r a n i toliko stiske 
bo potekala po skrajšanem po- j e n o moko in popust pri poticah, in hvaležnosti, 
stopku. Vlaqateli roj v akcijo nabiranja hrane so se Po evidenci Rdečega križa je 

Zaradi uspešnejšega reševanja vključile tudi zasebne trgovine: bilo v občini Vrhnika 298 begun-
tudi ostalih težjih primerov denaci- stanujoč A i d a . N a d a , Vesna in diskont Orel. cev, od tega v župniji Vrhnika 120. 
onalizacije je zaželeno, da vsi, ki Zlatemu runu se zahvaljujemo z a Sedaj počasi odhajajo. Sredi janu-
imajo zgoraj navedene primere za V | a q a m zahtevo za denacionalizacijo premoženja, oziroma količino oblačil in usluge v čistilnici, arja jih je bilo še 185 od tega 
denacionalizacijo, prvi vložijo zah- Pekarna Baškovič je podarila ve- v župniji Vrhnika 48. Odhajajo! 
teve. nepremičnine ki leži v k o in ima Hko testenin, pekarna Adamič pi- Upajmo, da se bo vsem izpolnila 

Zahteve za vračanie kmetiiskih ' š k o , e z a M i k , a v ž a , za jajca pa ves želja, da bodo kmalu doma, do 
tZmil „ JfZi^i to#i.T,S2 narr št ki ie bilo meni oziroma čas brezplačno skrbijo Isteničevi. takrat pa bomo še poskrbeli zanje, 

zemljišč v narav, bodo tezavnejse parc.št - k, ,e bilo men, oziroma Z a h v a ¡ [ u j e m o s e / a n , o m i z m i - da jim bo dobro. 

Lodo r mogh C 'nastopÍ? p o ^ s í Ta mojemu predniku podržavljeno zarske delavnice IUV kvartetu R a - Poleg beguncev so naša skrb 
K i n i t • skovc m vsem Vrhničanom, ki so tudi Vrhničani, ki so v stiski. Mar-
ske o d b č b J ¡ N a k m S h z O T - na podlagi odločbe oziroma sodbe pomagali z denarjem. V dveh me- sikdo nima več dovolj za prezi
r a K ^ t Q ^ r , ^ T i f 2 J H ^ ^ ! r = . u u , u l - u o secih smo prejeli 45.000 SLT. vetje. Dokler bo trajala kriza, bomo 

i r i l E S £ 2 ? w katere DreDis Drilaoam Zahvalo smo dolžni Tomšiče- morali drug drugemu pomagati 
K a r o ž e n a W D » ? * vim, ki so posredovali, da smo do- Poglejte okrog sebe in javite nam, 
nienosti funk¿ionalnosti komolek- Na podlagi 62. člena Zakona o denacionalizaciji (Ur. I. št. 27/91) prilagam, kar narekuje predmetno določilo: bili v njem prostore v Prekovi hiši in kje je treba pomagati. Slovenci 
a&^ in d e 3 S s t S pomagali pri ureditvi, obrtnikom, ki smo ponosen narod, zato zlepa ne 
Tudi y £ S ^ ! S ? S n S S Í *• L e t i n a o podržavl jen ju , so prostore olepšali in Mizarstvu prosimo z a pomoč. Vendar je 1 
hzaciio prišlo do ukinitve oziroma (En izvod listine hrani Zemljiška knjiga - zbirka listin) Pavel Rozmanec, kjer so brez- izjemen čas in preživet, ga mo-
ogroženosti proizvodnje na dolo- 2. Potrdi lo o vp isu upravičenca v kn j igo državl janov v času podržavl janja premoženja, ^ u ^ ^ « ^ ^ Hnhnn P n m l ^ c T . n H ' l i i m n í 
čenem kmetijskem obratu ali (Upravičenec je oseba kateri je bilo premoženje podržavljeno) V novembru smo pripravil člo- dobno. Pomagajmo si, sodelujmo 
v kmetiiski zadruqi bo z denaci- 3. Navedba razmerja do upravičenca ter kdo pr ide še v poštev kot pravni naslednik premoženja ter vekoljubno akcijo s pobratenim Tole je nekaka bilanca našega 
onalizaciisko odločbo sicer vrnjena morebi tn i akt o dedovan ju po uprav ičencu, če zahtevo vlaga pravni naslednik upravičenca, Gonarsom za pomoč Umagu. Na dosedanjega dela. Zahvaljujemo 
lastninska Dravica bo oa postav- 4. Ime pooblaščenca, ki bo pred pr is to jn im o rganom zastopal interese vlagatel ja, če vlagatel j zahteve V r h n i k l s m o zbrali skoraj 500 kg se Rdečemu križu in Centru za 
^ ^ S ^ ^ u m a ^ o c n ima stalnega prebival išča na območ ju Republ ike Sloveni je, hrane ,n prav toliko oblek v Go - socialno delo za res lepo sodelo-
tudi nastopi deiansko Dosest kme- 5. Zeml j iškoknj ižn i izpisek z vsemi vpis i in izpisi v zeml j iškoknj ižn ih v ložk ih , v kater ih so bi le vp isane n a r s u pa vec kot 1000kg hrane m vanje in želimo, da bi bilo še naprej 
« ¡ ^ a , rm iu<L \/ L i k n orim« podržavl jene spremembe, od 15/5 - 1945 do dneva vloži tve zahtevka, ali overjeno fo tokop i jo ogromno obleke. Italijani so tako. Vrhničani, hvala vam vsem 
ffiZŽ*a<fflrT zeml j iškoknj ižnega vložka s temi podatk i , z ogromnim kamionom vse skupaj skupaj z a vse. Bog vam da, svoj 
í m £ ¡ ^ z ¡ $ K % do- 6. Zemi j iškokatastrske podatke o legi, površ in i in vrst i rabe parcel po stanju v času podržavi jenja. P ^ upn išč^Hva la v s í m fantom 9 V imenu vseh sodelavcev 
ločenem kompleksu izvesti koma- (S 'em< podatki razpolaga Geodetska uprava) K l e ^ m ki S o f o r n i a l f S ? S ^ ^ S r t S S v I r S 
sacijski postopek. H y J • b ¡ | k a m ¡ o n r a z t o v o r j e n v S | a b ¡ u r ¡ ANČKA PETKOVŠEK 
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MUZEJSKO DRUŠTVO 

Prijazno povabilo 
h koreninam kraja 

čeprav že kar premajhen prostor v knjižnici je deloval svečano ob spominu na 
Cankarja in vrhniško bralno društvo 

živahen razgovor o nekdanjih časih čitalnlštva na Vrhniki 

OB 73-LETNICI CANKARJEVE SMRTI 

Obujena Čitalnica 
Veliki Vrhničan in zavedni Slovenec 

'van Cankar še vedno živi med nami, 
"»prav je že 73 let, odkar je prerano 
umrl. 2 nami živi njegov duh ter njegova 
dela, ki neštetokrat prepletajo njegovo 
misel o narodno zavedni Sloveniji, kar 
nam je bilo v zadnjih mesecih nuino 
Potrebno. 

11. decembra 1991 je vrhniška Can
karjeva knjižnica pripravila prisrčno 
svečanost v počastitev 73. obletnice 
Cankarjeve smrti in obenem tudi obu
pi« spomin na bralno društvo, ki se je 
'menovalo ČITALNICA. Vedeti mo
ramo, da je bila ČITALNICA ustnaov-
jjena pred 115. leti in je pomenila tudi 
začetek vrhniške knjižnice, ki se je kas-
nico p r e i m e n o v a l a v Cankarjevo knjiž-

Prijeten večer je bil res v znamenju 
takratnega bralnega društva in Can
karja. Mirjam Suhadolnik, Matjaž Žirov-
nik in Marinka Matic so v odlomku pred
stavili takraten čas, v katerem je nastalo 
bralno društvo, imenovano ČITALNICA. 
« i takrat so se v tem krogu zbiraii na
rodno zavedni krajani, ki jih je združil 
' u di stavek: »Da bi si tudi mi, Vrhniča-
fjie, nekoliko zimo skrajšali, ustanovili 
ooderno društvo, ki se bode imenovalo 
ČITALNICA, kder bodemo imeli ra

zlične časopise na razpolaganje in kder 
napravimo si tudi kako veselico.« 

Nato je Marija Iskrenovič na kratko 
opisala razvojno pot knjižnice, ki je vse
skozi živela s krajani Vrhnike. Na koncu 
je poudarila: »Da bo naša knjižnica 
lahko šla v korak s časom in bila kos 
nalogam, ki potiho že trkajo na naša 
vrata, bo potrebovala večji prostor. Ob 
gradnji sedanjega zaradi pomanjkanja 
finančnih sredstev ni bilo mogoče zgra
diti takega, ki bi ustrezal normativom in 
standardom, zato je že premajhen; 
manjkajo pa tudi ustrezni dodatni pro
stori. Dokumentacijo za gradnjo pri
zidka že pridobivamo, čeprav finančnih 
sredstev za gradnjo ni. Toda v slogi je 
moč in upajmo, da bomo v nekaj letih 
potrebno uresničili. 

Prav bi bilo, da bi nam pri tem poma
gala tudi republika, saj je veliki Vrhni
čan, po katerem nosi knjižnica ime, tudi 
NAJVEČJI SLOVENEC« 

Na prireditvi so prebrali še nekaj Can
karjevih del, nakar se je razvil živahen 
pogovor o tedanjih in sedanjih razme
rah čitalništva in razvoja same knjiž
nice. Navzočih je bilo kar precej znanih 
Vrhničanov, ki so s svojim obiskom po
trdili, da je knjižnica še vedno lahko 
zbirališče narodno zavednih Slovencev. 

S. S. 

PISANA IZBIRA 

»Sejem bil je živ...« 
Med številnimi dogodki v decembru 

minulega leta so bile verjetno najod
mevnejše tri prireditve: Miklavžev se-
]em z Miklavževim sprevodom in pro
gramom, razstava igrač in razstava ja
slic. Obisk obeh razstav je bil zares 
velik, kar kaže na prepotrebno uskladi
tev in pogostejšo pripravo takšnih do-
9odkov, ki nudijo nekaj več vzgojne 
vsebine, ki zanimajo starše in otroke in 
ki omogočajo informacijo, nakup in 
sprostitev v tistem kratkem času, ko ga 
sploh lahko preživijo skupaj. Tudi Mi
klavžev sejem je pomenil prijetno pope
stritev in prinesel v središče mesta ne-
kai živahnosti, ki je sicer omejena na 
gostilne, prodajalne... Ponudba na 
stojnicah je bila različna, prijetno je bilo 
"ideti kar nekaj izdelkov domače obrti: 
Predpražnike iz ličkanja, pletene ko
šare, metle iz šibja, zaboje, pa lične 
Brestinove lesene igrače in cerkniške 
spominke, šopke iz suhega cvetja, suho 
sadje vseh vrst, lesene in druge igrače 
'er izdelke domačih izdelovalcev, pe-
^ o , medene kruhke, prte, voščilnice... 
Vse v pričakovanju prazničnih dni in 
konca leta! 

V imenu organizacijske odbora se 

zahvaljujem Industriji usnja Vrhnika za 
postavitev stojnic, Milki Erbežnik za de
koracijo pročelja stojnic, Komunalnemu 
podjetju in Elektro-Medič za osvetlitev 
središča mesta in stojnic, Oddelku za 
ljudsko obrambo za uporabo Doma, Ja
nezu Sternenu za ozvočenje, redarjem 
in ne nazadnje prodajalcem na stojni
cah, ki so se odzvali povabili - razpisu 
v našem časopisu. 

Lahko zapišemo, da je bil sejem s po
močjo naštetih sodelavcev pripravljen 
z zelo majhnimi stroški. Za prispevek za 
stojnice, ki ni bil določen, ampak ga je 
vsakdo prispeval po svoji presoji, so se 
odločili prav vsi sodelujoči - razen Žito-
Pekarna; težko bi našli vzrok ali pa ne! 
Morda mi je prodajalec zameril dobro
namerno pripombo, da z isto golo roko 
ne more prijemati prehrambenega iz
delka, kot sta kruh in drobno pecivo, in 
hkrati tudi denar! 

Žal se je po sejmu nadaljevalo zelo 
hladno vreme, tako da so stojnice sa
mevale. Za naslednje leto pa bi veljalo 
morda že med letom pripraviti sejemsko 
prodajo različnih izdelkov, v decembru 
pa vse do konca leta. 

MARTA R. 

Ideja o ustanovitvi muzejskega društva se uresničuje. Tako 
v tej številki Našega časopisa objavljamo programske zasnove 
društva (pripravila dr. Peter Habič in prof. dr. Branko Stanovnik) 
in vabilo predsednika skupščine občanom Vrhnike za sodelova
nje in pomoč pri delovanju društva. 

Ustanovni občni zbor muzejskega društva bo 14. 2. 1992 
ob 18.00 uri v Mali dvorani Cankarjevega doma. 

Zato vabimo vse občane Vrhnike, da se udeležite ustanovnega 
občnega zbora ter s tem dokažete pripadnost Vrhniki. 

N. Č. 
Spoštovani Vrhničani! 

Vsi se zavedamo, da je z odho
dom jugoslovanske vojske iz na
šega kraja nastala v nas samih in 
v prostoru^ kjer živimo, neka nova 
realnost. Zal ni bilo mogoče v ce
loti izpolniti želje, da bomo ostali 
brez uniform, vendar se je položaj 
kljub temu bistveno spremenil. 
V skrbi, kako najbolje rešiti in izko
ristiti možnosti, ki se nam odpirajo, 
v ožji družbi porodila misel, da mo
ramo najprej ugotoviti stanje, v ka
kršnem smo, v kakšnem je nekoč 
Vrhnika bila oz. bi lahko bila, če bi 
se smela razvijati po logiki civilne 
družbe. Kakor veste, ji to ni bilo 
dano oz. dopuščeno in tako se je 
naš kraj znašel v neki zgodovinski 
nedorečenosti zaradi prekinjene 
normalne rasti. Nenormalen razvoj 

Popravek 
Pri objavi Vabila na Novoletni koncert 

PZ Concinite in MPZ LIKO Vrhnika je 
nastala pomota pri izpisu pokroviteljev 
koncerta. Namesto podjetja ELLES Bo
rovnica je pravilno Trgovsko podjetje G-
aales d.o.o. Borovnica. 

UREDNIŠTVO N. Č. 

v urbanem pomenu, kakor tudi, in 
to je najhuje, na področju duhov
nega razvoja je izginila zgodovin
ska zavest o pripadnosti rojstnemu 
mestu. Mnogim so bile izruvane 
korenine, skozi katere so črpali so
kove svoje avtohtone biti; dan za 
dnem z žalostjo ugotavljam, kako 
se izjemni intelektualni potenciali 
odlivajo iz domačega kraja, izrab
ljajo svojo energijo v drugih okoljih 
in marsikdo je »izgubljen« za 
vedno. Mladi rodovi, ki se obliku
jejo brez zgodovinskih vezi, brez 
zgodovinskega spomina, morda 
niti ne po svoji krivdi, ostajajo na 
nek način razseljene osebe, ki 
sprejemajo samo danosti material
nega, vse, kar pa omogoča člo
veku duhovno rast, ga plemeniti in 
ga osmišlja kot celovito osebnost, 
pa ostaja v ozadju kot nekaj nepo
trebnega. Da je zgodovina prva 
učiteljica, ki oblikuje človeka, so 
vedeli že stari Rimljani, ki so nekaj 
stoletij bivakirali tudi v Nauportusu. 
Zgodovinsko vedo dopolnjujejo se
veda še druge, kot so: literatura, 
etnologija, geografija in še mnoge 
druge. 

Iz takih razmišljanj se je rodila 
ideja (dr. Peter Habič), da bi bilo 
dobro ustanoviti Vrhniško muzej-

Novoletni koncert 
V soboto, 11. januarja, smo pevke in pevci PZ CONCINITE in MPZ LIKO Vrhnika 

ter KOMORNI ORKESTER Vrhnika s pesmijo in glasbo na Novoletnem koncertu 
zaželeli Vrhničanom »Srečno« in veliko lepega v letu 1992. 

Vaš obisk, dragi Vrhničani, vaše razpoloženje in odziv na naš program za nas, 
izvajalce, pomeni, da nas radi poslušate, hkrati pa nas zavezuje, da vam tudi 
v prihodnje novoletni čas popestrimo s podobnim koncertom. 

Naj se ob tej priložnosti še enkrat zahvalimo vsem, ki so pomagali pri pripravi in 
izvedbi letošnjega Novoletnega program: 

- vsem izvajalcem - pevcem in inštrumentalistom 
- zborovodjema Darinki Fabiani in Mitji Drašlerju ter dirigentu Marku Fabianiju Z3 

oblikovanje in izvedbo programa 
- Zvezi kulturnih organizacij za strokovno pomoč 
- in seveda pokroviteljem, ki so zares pokazali dobro voljo in nam finančno 

pomagali. Hvala: 

PIZZERIJI BOTER, Vrhnika 
Tehnični trgovini DOMING, Vrhnika 
Trgovskemu podjetju OREL, Vrhnika 
Podjetju VARNOST, VIČ 
Cvetličarna KARMEN, Vrhnika 
Klubu LESKOVEC, Vrhnika 
Skupni obratovalnici STRŽINAR, Vrhnika 
Trgovinskemu podjetju G-ALLES d. o. o., Borovnica 
Podjetju RAM d. o. o., Vrhnika 
Zavodu za načrtovanje, Vrhnika 
Trgovini Nada, Vrhnika 
Vinoteki Slovenija, Vrhnika 
Podjetju Install inžiniring d. o. o., Ljubljana 

Iskrena zahvala velja tudi gospodu Jožetu Nagodetu, ki nam je izdelal in poklonil 
vstopnice ter programe. 

Odbor za pripravo 
novoletnega Koncerta 

sko društvo, ki bi v prihodnjih de
setletjih odgovarjalo na razna 
vprašanja, ki katakterizirajo naš 
kraj z vseh mogočih vidikov. V po
sebnem programskem prispevku 
si preberite, kako vidita delovanje 
društva naša rojaka, odlična pred
stavnika vsak svoje stroke, dr. Pe
ter Habič in akad. prof. dr. Branko 
Stanovnik. 

Meni je bila naložena dolžnost, 
da vas, vse Vrhničane, ki imate 
radi svoj kraj, njegovo zgodovino 
in bi radi polepšali njegovo prihod
nost, povabim na ustanovni občni 
zbor Vrhniškega muzejskega dru
štva, povabim, da postanete nje
gov Član in podpornik. Vsakdo 
lahko prispeva po svojih močeh in 
svojih zmožnostih. 
PREDSEDNIK SO: 
FRANCE KVATERNIK, dipl. ing. 

arh. 

K pobudi za 
ustanovitev 
muzejskega društva 
na Vrhniki 

Na okrogli mizi v Močilniku 14. 
11. 1991, je bila sprejeta pobuda, 
da bi na Vrhniki ustanovili muzej
sko društvo. Povezovalo naj bi ob
čane, rojake in druge zainteresi
rane pri razvijanju domoznanstva 
in muzejske dejavnosti v arheolo
škem, zgodovinskem, naravoslov
nem, zemljepisnem, narodopis
nem, gospodarskem in splošnem 
kulturnem pogledu. Društvo naj bi 
pospeševalo zbiranje in obdelavo 
gradiva z omenjenih področij, pri
rejalo strokovne razgovore in pre
davanja, organiziralo ekskurzije in 
razstave ter razvijalo druge dejav
nosti z a spoznavanje preteklosti in 
sedanjosti ljudi in krajev na Vrhniki 
in v njeni okolici. Sodelovalo bi 
z muzeji in muzejskimi zbirkami, 
z zgodovinskim arhivom in zavo
dom za spomeniško varstvo ter 
z znanstvenimi ustanovami pri pre
učevanju ter hranjenju arhivalij in 
spomenikov naravne in kulturne 
dediščine. Dosežke in spoznanja 
bi v poljudno znanstveni obliki ob
javljali v zborniku z naslovom Na-
uportus (Vrhniški razgledi) in v dru
gih publikacijah. Pri uresničevanju 
zastavljenih ciljev naj bi se društvo 
povezovalo z delovnimi in drugimi 
organizacijami in posamezniki na 
Vrhniki, v Sloveniji in drugod po 
svetu. Član društva bi lahko postal 
vsak, ki to želi, spoštuje društvena 
pravila in se po njih ravna. Društvo 
naj bi delovalo javno in na temeljih 
demokratičnosti. 

V prvi številki zbornika Naupor-
tus (Vrhniški razgledi) bi skušali 
zbrati napisane in po raznih krajih 
raztresene opise o predzgodovin-
skih sledovih na Vrhniki, o dogaja
njih v rimskem obdobju in po njem, 
o slovenski naselitvi in razvoju na
selij v srednjem ter novem veku. 
Mislimo tudi na zgodovino Bistre in 
Vrhnike v Valvasorjevem času. 
Nadalje želimo zbrati znanje 
o kamninah in geološki zgradbi 
vrhniške okolice, o geografskih 
značilnostih, o kraških izvirih Ljub
ljanice in njihovem zaledju, o Lin-
tvernu in drugih zaganjalkah, 
o podzemeljskih vodnih poveza
vah, o florističnih posebnostih in 
drugih naravovarstvenih znameni
tostih. Posebej bi radi predstavili 
urbanistični, prostorski in gospo
darski razvoj Vrhnike. Mislimo tudi 
na umetnike, znanstvenike in 
druge kulturne ustvarjalce, ki so 
živeli na Vrhniki ali izhajajo iz nje. 

Zasnovali pa bi radi zbiranje in 
obdelavo podatkov o zdravstvu in 
lekarništvu, o šolstvu in kulturnih 
dejavnostih, o igralskih skupinah in 
pevskih zborih, o starih usnjarnah, 
mlinih in žagah, o prevozništvu ter 
o drugih obrtnih dejavnostih, o raz
voju industrijskih obratov, o kmetij
stvu, zadružništvu, športnih in 
družbenih organizacijah, o godbe
nikih, šahistih, planincih in jamarjih 
ter o sodobnih kulturnih ustvarjal
cih, umetnikih in znanstvenikih na 
Vrhniki. Poseben pogled naj bi bil 
namenjen turistični privlačnosti 
Vrhnike in pripravili bi radi sodo
ben turistični vodnik po vrhniški 
okolici. Dragocen bi bil tudi zgodo
vinski pogled na razvoj pomemb
nejših rodbin, posameznih zgradb, 
sakralnih in drugih spomenikov. 
Spomnili bi se radi tudi rojakov, ki 
so odšli v svet s trebuhom za kru
hom in so se v njem s pridnostjo še 
posebej uveljavili. 

Upamo, da se bo nabralo še 
marsikaj zanimivega iz preteklosti 
in sedanjosti v naši bližnji in daljnji 
okolici. Zgodovina domačega kraja 
naj bi pripomogla k medseboj
nemu spoznavanju in k tesnej
šemu sodelovanju pri sooblikova-
niu naše prihodnosti. 

la Vrhniki, 4. jan. 

p °g led na Mikli 
Avtorica razstave igfad Milema Vidovid in Marta Rijavec 
vsebino razstave. 

ZKO predstavljata 

1992 
P. Habič 

in 
B. Stanovnik 

Biti Slovenec 
Dolga stoletja se je skozi našo 

zgodovino vleklo prepričanje, da 
biti Slovenec ni ravno greh, lepo 
pa tudi ni, tako da smo zapadli 
v pravcato svetobolje in včasih kar 
solzavo samopomilovanje, češ da 
bomo vedno živeli na robu svetov
nih dogajanj kot privesek tej ali oni 
državi. Kot pridkan in do skrajnih 
meja zaupljiv narod smo tudi vsa 
leta po drugi svetovni vojni verjeli 
bratom, da nismo sposobni ustva
riti lastne države, kajti državotvo
ren narod je lahko samo tisti, ki 
vzgoji svoje sinove v pogumne ju
nake, ki komaj čakajo, da oblečejo 
vojaške uniforme, kar spravlja nji
hove majke v pravcati delirij: »Moj 
sin je vojnik! To je največa sreča 
za majku!!!« In potem njen sin 
strumno stoji na straži, držeč se za 
bridko mu sabljo, pripravljen, da 
vsak hip plane na sovražnika. Če 
tega noče biti, si ga pa izmisli. Mila 
mu majka se strezni šele potem, 
ko ji sina pošljejo nazaj v krsti. 
Takrat joče, si puli lase in se srdi, 
ker se sovražnik ne samo ni pustil 
mirno ubiti, ampak je še nesramno 
branil svojo parcelo. 

Iz opisanega se vidi, kje je vzrok 
za prepričanje, da Slovenci nismo 
državotvoren narod. Slovenske, 
matere so namreč v večini prime
rov naučile svoje sinove kositi 
travco, orati polja in zidati hiške in, 
ko mladec dobi poziv za služenje 
vojaškega roka, se zjoka zaradi 
zamude časa, neopravljenega 
dela in skrbeti nad tem, kdo bo 
polje in dekle ljubil. Slednja.je slej-
koprej na zadnjem mestu. 

Slovenec bi verjetno še naprej 
ostal v senci svetovnih dogajanj, 
če Bog ne bi zapovedal sedmega 
dne za počitek; za svoj in za ves 
človeški rod, kamor po sili razmer 
sodi tudi prej omenjeni osebek, ki 
se je po obilnem nedeljskem kosilu 
zleknil pod domačo tepko, grizljal 
travico in užival v sladkem brezde
lju. Nekaj časa. Kmalu mu je po
stalo dolgčas in dolgočasje rodi 
marsikatero grešno misel; tudi 
njemu so pričele delovati sive ce
lice, kajti zaskrbelo ga je, če mu bo 
Micka ostala zvesta, ko bo služil 
vojsko ali pa mu jo bo morda spe
ljal kakšen nebodigatreba. Začel je 
razpredati še naprej: če bi imel 
samostojno državo, mu ne bi bilo 
treba »puzati« po balkanskem hri
bovju, ostal bi mu denar od voja
škega proračuna in beograjske 
mamutske administracije. In sploh! 
V mislih je že postavljal carinarnico 
za tistegc, ki je v Mladini zapisal: 
»Ko bom velik, bom carinik na 
Kolpi!« Kar inako se mu je storilo 
ob misli na svoj vrtiček na sončni 
strani Alp. 

In je na sam evropski vrh poslal 
lično sestavljeno zahtevo po priz
nanju samostojnosti. 

Tam pa so si ministri ravno glo
boko oddahnili po dolgotrajnih in 
mukotrpnih pogajanjih ter usklaje
vanju mnenj. Pravi kamnolom pa 
se jim je odvalil od src, ko je evrop
sko politično prizorišče zapustila 
sitna in svojeglava Tacherica, ki 
jim je dotlej povzročila obilico pre
glavic. Zdaj bi krojači nove skup
nosti lahko začeli pakirati kovčke 
za odhod na zaslužene počitnice 
na turkizni, ažurni ali kako drugače 
obarvani obali, saj se je Evropa 
končno ugnezdila na razkošno po
steljo iz pernic in bi skoraj zadre-
muckala v samozadostnem prepri
čanju, kako lepo zna vse »pošlih-
tati«. Ja, res je enkratna! Česa ta
kega ne zna ostali svet! Pa se je tu 
znašel Slovenec in ji pod pernice 
podtaknil svojo zahtevo za lokacij
sko dovoljenje. Gospa Evropa se 
je začela vrteti kot kraljična na zrnu 
graha in poskušala zadevo nekako 
potlačiti; obstaja namreč neka 
teza, da so nekatere stvari v člove
škem življenju prisotne zgolj zato, 
ker jih vidimo; če jih ne bi opazili, 
jih ne bi bilo. Ampak tokrat ni šlo 
tako. Pernice so začele lesti na 
različne strani: na avstrijsko-nem-
ško, na italijansko in tako naprej. 
Da se ne bi sesula tako dovršeno 
in udobno sestavljena postelja, se 
je morala dama skobacati z nje, 
sesti na trdo pogajalsko klop in 
poskušati prepričati trmastega Slo
venca, da tako pač ne gre. Sicer 
visoki ministri bi namreč morali po
staviti vse genialne zamisli o se
stavi Evrope na glavo. Pa toliko 
dela so imeli! Sicer pa: kdo je 
s/_ Jh ta Slovenec, ki hoče. da ga 
prizna ves svet. 

Slovenec se je malce popraskal 
po glavi, kajti tudi njemu samemu 
ni čisto jasno, kdo je pravzaprav 
Slovenec, tisti pravi z rodovnikom. 
Je to Primorec, Štajerec. Kranjec? 
Ali pa morda kakšna podkasta kot 
je Gorenjec? No. to vprašanje bo 
že doma rešil, ko ga bo Evropa 
sprejela v svoje naročje in to se bo 
zgodilo, dovolj je trmast m žilav. 
Če ne bi bil, bi že zdavnaj izginil 
v valovanju narodov. 

F. C. 



ČRNA KRONIKA 

1.12. Lovska družina Brezovica 
je prijavila kaznivo dejanje nedo
voljenega lova. Ustreljeno srno so 
našli v Bevkah, skrito v grmovju in 
pokrito z vejami. Strastnemu ljubi
telju divjačine so na sledi. 

2. 12. V Verdu sta se ob 20.05 
sprla zakonca v ločitvenem po
stopku. Vrli soprog se je svoje go
spe najprej lotil fizično, nakar jo je 
ročno postavil pred vrata. Patrulja, 
ki je posredovala, je primer zaklju
čila s predlogom sodniku za prekr
ške. 

3.12. Ob 8.10 so sporočili, da so 
ponoči ponovno vlomili v skladišče 
Fructala v Dragomerju. Storilca, ki 
je očitno izkušen poznavalec 
žgane kapljice, odločil se je na
mreč za 117 litrov pleterskega sa
djevca, so že prijeli. 

5. 12. Ob 20.10 se je na policij
sko postajo zatekla Vrhničanka, ki 
se je od doma umaknila pred oka
jenim življenjskim sopotnikom. Ta 
ji je udarec vrnil tako, da je nalašč 
odšel na delovno turnejo po go
stinskih lokalih, kjer je med drugim 
pozival na verbalne dvoboje ostale 
goste. Ker mu to očitno ni bilo do
volj, si je privoščil še prometno 
nezgodo z materialno škodo. Za 
kazen bo nekaj časa pešačil, pa 
tudi k sodniku bo moral. 

6. 12. Neznanca, ki je vlomil 
v bife v Borovnici in si privoščil tri 
steklenice vinjaka, še iščejo. 

Ob 21.35 so na Logu ustavili tri 
pripadnike Zbora narodne garde, 
oborožene s pištolami in škorpi
joni. Z njimi so razveselili sodnika 
za prekrške. 

7: l 12. V bifeju na Vrhniki so se 
ob 9. uri zjutraj sprli trije gostje. 
Najbolj je bil razkurjen najmlajši 
med njimi, ki je najstarejšega tudi 
kresnil in vrgel ob tla. Napisali so 
mu papir za sodnika. 

8.12. V disku Močilnik so posre
dovali uro po polnoči. Tja je prišel 
gost, ki je namerno spregledal, da 
je na vhodu potrebno plačati 
vstopnino. Uslužbenec, ki ga je pri
jazno opozoril, da se tako ne dela, 
je kasiral »direkt« v obličje, to pa 
spet ni bilo všeč redarju in je gosta 
lepo položil na tla. Zagotavljamo 
mu, da bo k sodniku za prekrške 
vstopil zastonj, kajti tam zaraču
najo ob odhodu. 

Ob 3.45 je za pomoč pri napa
dalnem pacientu zaprosil dežurni 
zdravnik. Zgodilo se je na domači 
zabavi, kjer je eden od mladeničev 
zaradi prevelike količine konkret
nega dobil napad agresivnosti. Ko
legi so poklicali zdravnika, ki mu je 
skušal pomagati z injekcijo, a se je 
mladenič uprl in ga brcnil. Ko ga je 
prijelo šest pravih moških, so za 
devo uspešno uredili. 

Ob 20.45 je občan sporočil, da 
se je v njegovo ograjo z osebnim 
avtom zaletel neznanec, ki je na 
kraju dogodka sicer pustil neregi
strirano vozilo, sam pa pobegnil. 
Izsledili so ga s pomočjo številk 
karoserije in motorja. 

9. 12. Ob 21.35 je gorelo v ^ r a -
gomerju. Najprej se je vnel Kozo
lec, tik zatem pa še kombi, odda
ljen od kozolca približno stopetde-
set metrov. Vzrok požarov še ni 
znan. 

10. 12. Ob 3.45 so se v stano
vanjski hiši na Vrhniki vnele saje 
v dimniku, kasneje pa je zagorelo 
tudi v sobi. Škode je bilo z a pri
bližno štirideset tisočakov. 

Ob 14.15 je na policijsko postajo 
prišel otrok in povedal, da ga je na 
Voljčevi cesti na Vrhniki napadel 
večji črn pes in mu strgal hlače. Ob 
tem ponovno opozar jamo vse 
lastnike pasj ih mrc in , naj svo je 
l jubl jence opremi jo z v rv icami in 
nagobčn ik i . Za kazn iva dejanja 
št i r inožcev namreč odgovar ja jo 
nj ihovi gospodar j i . 

Ob 20.05 so posredovali na Vrt
nariji in mirili opitega soproga, ki je 
svojo najdražjo brez vzroka treščil 
po obrazu. Napotili so ga k sodniku 
za prekrške. 

13. 12. Neznanec, ki je vlomil 
v mesnico na Stari cesti, je očitno 
dovolj zgodaj poskrbel za božično 
pojedino. Opremil se je s pršutom, 
vrednim 6 tisočakov, in izginil nez-
nanokam. Iščejo ga. 

Na policijsko postajo se je prišel 
pritožit občan, ki je pri zasebniku 
naročil drva, jih plačal vnaprej, do
bil pa precej manj, kot je bilo dogo
vorjeno. Zoper podjetnega trgovca 
so napisali kazensko ovadbo. 

Vrhniški občan je prijavil vlom 
v klet, iz katere je neznanokam 
izginil vrtalni stroj in oprema. Sto
rilca še iščejo. 

Ob 20.25 je občan sporočil, da 
so v gostinski lokal prišli trije že 
močno podprti možakarji. Ker jim 
je natakarica odklonila postrežbo, 
so ji obljubljali, da jo bodo na pro
sto poslali v nizkem letu. Še pred 
prihodom patrulje so iz neznanega 
vzroka tiho izginili v noč. 

14. 12. Gosta ene od vrhniških 
gostiln so zaradi neprimernega ob
našanja na javnem prostoru na
gradili z obiskom pri sodniku. 

Ob 23. uri je poklicala občanka, 
češ da oče razgraja po hiši. Na 
kraju so ugotovili, da se je le-ta 
vrnil domov dokaj zažagan in začel 
groziti ženi, da jo bo zaklal in ji 
iztrgal goltanec. Ker se je medtem 
pomiril, so ga poslali k počitku. 

15.12. Ob 4.20 je občan spročil, 
da je v gostinskem lokalu na Vrh
niki vinjenemu gostu iz žepa padla 
pištola in da je pred tem tudi pre
peval domoljubne pesmi. Srbske, 
ne naše. Patrulja ga je prestregla 
na poti domov in pri njem našla 
tudi pištolo z več naboji. Odpeljali 
so ga na razgovor, mu odvzeli 
orožje in napisali predlog sodniku. 

Ob 17. 15. je na policijo prišla 
Vrhničanka in povedala, da njen 
mož brez vzroka pretepa hčerko. 
Zoper nasilneža, ki je v ločitvenem 
postopku, so napisali predlog. 

16. 12. Občan je sporočil, da 
s parcele pri gasilskem domu 
v Bevkah neznanec odvaža bar
jansko zemljo, kar je zdaj prepove
dano. Patrulja je tovornjak, na ka
terem je bila omenjena zemlja na
ložena, ustavila na Drenovem 
griču. Zadevo so predali občinskim 
inšpekcijskim službam, kako se je 
razpletla, pa bomo poročali v na
slednji številki. 

17. 12. Ob drugi uri po polnoči 
so dobili obvestilo, da se iz za 
sebne hiše slišijo klici na pomoč. 
Patrulja, ki je odšla na kraj do
godka, je ugotovila, da gre za 81 
letno invalidsko upokojenko, ki je 
v veži padla in si zlomila nogo. Ker 
se ni mogla premakniti, so v hišo 
vstopili skozi okno in poskrbeli za 
prevoz v klinični center. 

Ob 23.50 je iz Dragomerja pokli
cal možakar in povedal, da sta se 
z ženo sprla ter da ga je ta tudi 
napadla. Kmalu za njim je telefoni
rala še omenjena gospa in se tudi 
sama pritožila nad soprogom. P a 
trulja, ki je zadevo preverila, je 
ugotovila, da je mož pod vplivom 
maliganov in da se prepir vrti okoli 
tega, kje bo kdo od zakoncev spal. 
Nekoliko kasneje so obisk ponovili, 
kajti gospod je postal nasilen in je 
razbil vrata. Odločili so se, da pre
pir zaklučijo tako, da možu odka-
žejo počitek in mirno spanje na 
Povšetovi. Poskrbeli so tudi za 
obisk pri sodniku. 

18. 12. Nekoliko nenavadno ta
tvino je prijavila občanka, ki je spo
ročila, da je neznanec njihov no
vejši trosilec za gnoj, ki so ga spra
vili pod viadukt avtoceste v Verdu, 
zamenjal za precej starejšega. 
Storilca še iščejo. 

20. 12. Neznanec je vlomil v tr
govino Mercator na Drenovem 
griču in odnesel železno blagajno 
z 18.000 tolarji gotovine, nekaj 
čeki in bonov. Iščejo ga še. 

23. 12. Ob 21.55 se je pritožil ob
čan, češ da mu znanec, ki je precej 
vinjen, razbija po vratih. Opozorili 
so ga, a je čez dobro uro s počet
jem nadaljeval. Da ga ne bi prijelo 
še kaj podobnega, so ga dostavili 
v kletke prostore Povšetove 5. 

25. 12. Nekaj po polnoči je ob
čanka sporočila, da na stojnici na 
parkirnem prostoru leži neznan 
moški. Patrulja je na kraju ugoto
vila, da gre za njihovega starega 
znanca. Odstranili so ga s po
močjo staršev. 

26.12. Občan je prijavil, da se je 
dan prej njegova hči s prijateljico 
sprehajala po Retovju, kj.er ju je 
dohitel voznik osebnega avtomo
bila, ki je parkiral ob grmovju in ju 
vabil v vozilo. Da bi bil bolj preprič
ljiv, si je slekel tudi hlače, najverjet
neje z namenom, da pokaže svoje 
bogastvo (ali revščino). Dekleti sta 
zbežali, neznanega pohotneža pa 
še iščejo. 

28. 12. Ob 2.35 je pred gostilno 
Turšič pod težo maliganov obležal 
mlajši moški. Domov se je odvlekel 
s pomočjo svojih tovarišev. 

Ob 19.20 je na P M prišel vinjen 
zasebni avtoprevoznik in se prito
žil, da mu na bencinski črpalki niso 
hoteli postreči z gorivom, Prodaja
lec mu je menda prijazno pokazal, 
da je ura že preveč, omenjeni pa je 
taisto uro pograbil in jo vrgel ob tla. 
To je tako razburilo prodajalca, da 
je besno brcnil v njegov avto in ga 
nekoliko poškodoval. K sodniku so 
poslali oba. 

3 1 . 12. Ob 18.35 je poklical ob
čan z Dragomerja in zaprosil za 
intervencijo, ker da ga je žena naj
prej oblila s pivom in nato še z vi
skijem. Gospa soproga je še pred 
prihodom patrulje demonstrativno 
zapustila prizorišče. 

M O J C A ŠAJN 

nal ali prostitucijo. Ob tem je treba 
vedeti tudi, da je v lanskem letu 
v Sloveniji zaradi uživanja mamil 
umrlo že šest mladih ljudi, medtem 
ko so osmim zdravniki v zadnjem 
trenutku rešili življenje. 

Kako pomagati 
zasvojenemu otroku? 

Neosveščenost staršev ali celo 
zavestno zatiskanje oči pred res
nico največkrat povzroči strahotno 
in težko popravljivo škodo prav nji
hovim otrokom. Prav tako lahko 
konfliktno osebo vzgojijo tudi 
s pretirano skrbjo in nezaupanjem, 
zaradi katerega svojim otrokom 
prepovedujejo vsa zunajšolska 

druženja s prijatelji brez nadzora 
odraslih. Največjo napako pa za
gotovo naredijo tisti, ki zagovarjajo 
zatiranje uživanja mamil s palico, 
kajti predvsem pri mladostnikih to 
kvečjemu povzroči še večje kljubo
vanje. Skratka, pravilna reakcija 
okolja ga lahko reši, napačna pa 
dokončno potisne v narkomansko 
brezno. 

Učinke in posledice uživanja 
drog že znamo izmeriti. Trpljenja 
v zvezi z njim ne bomo znali nikoli. 
Trpljenja, ki ga povzročimo tudi 
odrasli, pa čeprav smo krivi že 
samo zato, ker edini zmoremo po
magati. 

M O J C A ŠAJN 

NASAD INDIJSKE KONOPLJE - Iz nje pr idobiva jo mar ihuano, hašiš 
in hašiševo ol je. Znači lnost rast l ine je, da raste skorajda v vseh 
podnebj ih . 

MLADI IN DROGE 

Žrtve nevednosti 
Novembra lani so v osnovni šoli 

Ivan Cankar na Vrhniki pripravili 
razgovor o drogah med osnovno
šolsko in srednješolsko mladino. 
Predavala sta dr. Dušan Nolimal in 
šolski psiholog Marjan Gorjup. Kot 
sta povedala v uvodu, ljudje pred
vsem premalo vedo o tej proble
matiki in zato pogosto reagirajo 
nepravilno, tudi preveč čustveno. 
Hkrati sta poudarila, da sta pri uži
vanju drog zapostavljena takoime-
novani slovenski problem - alko
holizem ter nikotinizem, ki sta 
v naši družbi precej bolj razširjena, 
spadata pa prava tako v razred 
drog. Katere so bolj in katere manj 
škodljive droge, je težko določiti. 
Prav tako niso rezervirane samo 
za mlade. Da bi v določenem ob
dobju in pod določenimi pogoji po
segel po drogi in jo uporabil, je 
namreč v nevarnosti prav vsakdo. 

Po mamilu posegajo vedno 
mlajši 

Statistika kaže, da število užival
cev mamil grozljivo narašča. Še 
posebej zastrašujoči so podatki, 
da je v Sloveniji najmanj 14 odstot
kov osnovnošolcev že spoznalo 
učinke kajenja marihuane (posu
šeno listje in cvetovi indijske ko
noplje), pri čemer se je starostna 
meja uživalcev kritično spustila na 
12 do 14 let in sovpada s preho
dom iz razredne v predmetno stop
njo. Hkrati so to leta, ko mladost
niki začnejo eksperimentirati z naj
različnejšimi stvarmi in možnosti, 

da bi jim to kdorkoli preprečil, je 
zelo malo. Lahko pa jim starši, pe
dagogi ali prijatelji, če so seveda 
sami dovolj informirani in če se 
znajo pravilno pogovarjati, dajo 
objektivno informacijo in jih s tem 
že zaščitijo vsaj toliko, da bodo 
sami znali izbirati med tistim, kar 
jim nudi droga ali življenje, če bodo 
prišli v stik z njo.' 

Nihče ne ve natančno, koliko pr
vih poskusov se kasneje tudi na
daljuje in koliko mladostnikov se 
postopoma spremeni v rednega 
uživalca. Dovolj zgovoren pa je po
datek, da je z manj nevarne trave 
že 1,2 odstotka mladoletnikov pre
sedlalo na »trši« heroin, L S D in 
kokain ter da je pri nas kar dve 
tretjini uživalcev mlajših od 25 let. 

Igla, AIDS in kriminal 
Ko zasvojencem kajenje in nju-

hanje ne zadostujejo več, do upo
rabe igle ni daleč. S tem pa si 
nakopljejo še dodatno smrtno ne
varnost - aids. Leta 1990 je bilo 
med obolelimi z a kugo stoletja 30 
odstotkov uživalcev drog, leto kas
neje že polovica. 

V življenju zasvojenca igra ve
liko vlogo tudi denar. Gram trave 
namreč stane pet do sedem D E M , 
gram heroina z a snifanje, ki zado
stuje za 10 do 12 doz, 130 do 220 
D E M , kokain ima približno enako 
ceno kot heroin, en trip L S D stane 
od 14 do 25 mark. In ker zasvoje
nec drogo nujno potrebuje, bo 
nujno slej ko prej zabredel v krimi-

Črna točka 
Večkrat se krajani pritožujejo za

radi neurejenosti Robove ceste, da 
ni pločnikov, da ni prave luči, da je 
sedanji asfalt že precej dotrajan. 
Tako lahko rečemo, da je kar črna 
točka prometne nevarnosti, ki se 
podaljšuje do križišča pri gostilni 
Malči ter naprej proti Stari Vrhniki. 
Več pritožb in klicev smo prejeli 

prav v zadnjem času, da je namreč 
križišče pri gostilni Malči ter vhod 
v bivšo kasarno Ivan Cankar več
krat nagneten s parkirnimi avtomo
bili, kar še bolj otežuje promet, pre
glednost križišča ter zakriva pro
metni znak »stop«. Fotografija to 
nazorno prikazuje. Upamo, da 
bodo odgovorni razmere izboljšali 
zaradi varnosti vseh sodelujočih 
v prometu. ' ' ~ 

S. S. 

ZAREZANE MAKOVE GLAVICE - Na mestu nareze se pocedi bel 
mleček, ki se na zraku zelo hi t ro s t rd i . Iz te snov i naredi jo opi jske 
pogačice, ki Jih v posebn ih laborator i j ih z do ločen im pos topkom 
predelajo v morf i j in hero in . 

PESTRO V AVTO-MOTO DRUŠTVU VRHNIKA 

Množičnost daje rezultate 
Leto 1991 je z a nami in obenem 

je to čas, ko delamo račune o ak
tivnostih in delovanju za zdajšnje 
leto. Avto-moto društvo Vrhnika bo 
svoje uspešno ali manj uspešno 
delovanje ocenilo na občnem 
zboru. Širšemu krogu občanom pa 
predstavljamo le del vseh aktivno
sti, ki so jih izvajali lani. 

Lahko rečemo, da je to društvo 
eno izmed najbolj množičnih dru
štev na Vrhniki, saj vključuje 646 
članov, ki so obenem tudi člani 
A M Z Slovenije, V okviru društva 
deluje avto-šola, ki teoretično in 
praktično skrbi za nove šoferje. 
V prejšnjem letu smo pripravili 12 
tečajev iz cestno prometnih pred
pisov, katerih se je udeležilo 400 
potencialnih voznikov. Od tega jih 
je 350 opravljalo praktičen del vož
nje z njihovimi inštruktorji. Stalno 
je zaposlenih 6 inštruktorjev, ki vsi 
vozijo na avtomobilih R E N A U L T 5. 

Veliko pozornost namenjajo pre
ventivi v cestnem prometu, in sicer 
z učenci osnovnih šol. Na vseh 
treh osnovnih šolah v občini so 
sodelovali pri kvizu »Kaj veš o pro
metu«. Na osnovni šoli Ivana C a n 
karja pa so strokovno pomoč nudili 
pri opravljanju izpitov »za kolo« 
učencev vseh tretjih razredov. Z a 
učence osmih razredov pa pripra
vili predavanja in izpite za kolesa 
z motorjem. 

Vse bolj se oživlja tudi sekcija za 
moto šport. Živi so spomini na 
uspehe v kartingu, kjer so bili vidni 
rezultati na nivoju republike, bivše 

države in Evrope. V letu 1991 je 
David Kalan postal mladinski dr
žavni prvak v kartingu. Poleg kar-
tinga so mladi tekmovalci tudi 
v motokrosu, kjer je Boštjan Kr-
mavner postal republiški prvak, 
ekipa pa je dosegla drugo mesto. 
Prav pri športnem delovanju sek
cije imajo največ finančnih težav, 
kjer poizkušajo s sponzorstvom 
nadomestiti manjkajoča sredstva. 
Zato se obračajo tudi na vrhniška 
podjetja, če so zainteresirana za 
reklamiranje in sponzorstvo, da 
priskočijo na pomoč mladim šport
nikom v kartingu in motokrosu. 

V letu 1992 predvidevajo nada
ljevati z vsemi naštetimi aktiv
nostmi. V svoji društveni pisarni pa 
že nudijo vse turistične aranžmaje 
K O M P A S A in omogočajo izposo
janje avtomobilov K O M P A S -
H E R T Z A . V februarju bodo uvedli 
prodajo bonov s popustom z a vse 
slovenske avtoceste ter oživeli 
prodajo kartic 3 x 3 in exprès lote
rije. 

Vsem članom društva omogo
čajo 1 0 % popust pri storitvah 
vlečne službe Vinka Rožmanca. 

Ob vseh aktivnostih pa je pre
malo čutiti društveno življenje in 
aktivnosti, ki bi združevala in pove
zovala člane v društvo. Zato mora 
biti naloga vodstva A M D Vrhnika 
predvsem v popestritvi raznih 
množičnih prireditev, ki bodo pri
vabljale ne samo člane društva, 
ampak tudi druge občane. (S. S.) 

Strogi pogledi izpitne komis i je , ki pregleduje predpisano opremo 
koles. 



TIME OUT 
TRGOVSKO ŠPORTNI CENTER 
B O G D A N BLAZNIK / VRHNIKA 

Dobitniki nagradnega žrebanja iz 31. 12. 1991 

1. Tomaž Merlak - Ljubljana (smučarske vezi M A R K E R ) 
2. Sandi Dobrovoljc - Vrhnika (otroški smučarski čevlji) 
3. Gabrijel Menart - Log (otroške smučarske palice) 
4. Klavdija Penko - Vrhnika (smučarska očala C A R R E R A ) 
5. Frančiška Berdnik - Vrhnika (smuč. očala" C E B E ) 
6. Marina Dobrovoljc - Vrhnika (kapa S A L O M O N ) 
7. Drago Dedovič - Vrhnika (ženske rokavice R O S S I G N O L ) 
8. Anja Vrana - Logatec (tekaške rokavice R O S S I G N O L ) 
9. Roman Jesenšek - Borovnica (camp miza ROG) 

10. Jani Verbič - Cerknica (doza žogic DUNLOP) 
11. Aleš Umek - Vrhnika (koš. žoga nini) 
12. Drago Lavrič - Ljubljana (zaščitni trak za lopar) 
13. Urška Markelj - Vrhnika (trak za na glavo ELAN) 
14. Tomaž Ofentavšek - Borovnica (10% popusta pri nakupu) 

Vsem nagrajencem čestitamo! 

SOLIDARNA POMOČ 
Nudimo občasno ali trajno pomoč na vašem domu 
vsem bolnim, ostarelim in socialno šibkim. 

Pokličite nas po telefonu 752-116 (Anamarija). 
Pomoč je strokovna in namenjena za nego bolnih in 
nepokretnih, za vse druge pa predvsem solidarna in 
po dogovoru ob vsakem času. 
Več o tej organiziranosti vas bomo obvesti l i v na
slednji številki Našega časopisa. 

UPRAVNI ORGANI OBČINE VRHNIKA 
Oddelek za družbenoekonomski razvoj in 
planiranje 
o b j a v l j a potrebo po 

PRIPRAVNIKU z visoko izobrazbo 
za delovno mesto »referenta za premoženjsko 
pravne zadeve«. 

Kandidat mora poleg splošnih pogojev, določenih 
z Zakonom o delavcih v državnih organih izpolnjevati 
tudi pogoj: 
- izobrazba Vli. stopnje pravne smeri 

Delovno razmerje bo sklenjeno za DOLOČEN čas in 
s polnim delovnim časom. 

Ponudbe z dokazili o izpolnjevanju navedenih pogo
jev pošljite v roku 8 dni na naslov: 
Upravni organi občine Vrhnika, Tržaška cesta 1, 
61360 Vrhnika. 

O izidu bodo kandidati obveščeni v 8 dneh po izbiri. 

AVTO MOTO DRUŠTVO VRHNIKA 
Stara c e s t a 7, te l . : 751-292 

Vse zainteresirane vabi na tečaj cestnopromet-
nih predpisov, ki se bo pričel v ponedeljek, 10. 

2. 1992. 

Pripravili smo vam tudi: 
- tečaj prve pomoči 
- možnost takojšnjega poučevanja na vozilih 

R-5 
- posebna ugodnost odplačevanja ur vožnje na 

3 ali 4 obroke 

URNIK POSLOVANJA: 
vsak dan od 8. do 12. in od 13. do 17. ure 
(razen sobote in nedelje) 

Prepričajte se o dobri in kakovostni ponudbi. 

SREČNO VOŽNJO V LETO 1992 - AMD VRHNIKA 

v prvem nadstropju stavbe Društva upokojencev na Vrhniki, Trža
ška cesta 12, 

oddamo 
v najem poslovni prostor (dva prostora) v skupni izmeri 45 m 2 . 

Interesenti lahko podrobnejše informacije dobijo po telefonu (752-
624) ali pa se sami osebno zglase v pisarni društva v sredo ali 
petek od 9. do 12. ure. 

DRUŠTVO U P O K O J E N C E V VRHNIKA 

NOVO - NOVO - NOVO - NOVO 

TRGOVINA VERONIKA 
Novo odprta trgovina na Stari Vrhniki z mešanim blagom. 

KONKURENČNE C E N E 

O D P R T O V S A K DAN od 8.00 do 17.00 
S O B O T A od 8.00 do 15.00 

Boris REMŽGAR 

Stara Vrhnika 51, telefon 752-838 

OBIŠČITE NAS! 

SPOŠTOVANI ČLANI 
DRUŠTVA INVALIDOV! 

Staro leto je z a nami, pred nami pa je novo in kot smo že vajeni, tudi 
nov program prireditev oziroma izietov v letu 1922: 
sobota 29. 2. P U S T O V A N J E - Cankarjev dom 

(mala dvorana) 
nedelja 22. 3. M E D N A R O D N I DAN INVALIDA nedelja 

- Močilnik 
torek 14. 4. VELIKONOČNI N A K U P V AVSTRIJI 
sobota 23. 5. PIKNIK - Stari maln 
sobota 20. ali 

27. 6. SREČANJE INVELIDOV N O T R A N J S K E 
R E G I J E - Grad Snežnik 

sobota 25. 7. DAN INVALIDA PLANINCA - Planina 
sobota 29. 8. IZLET - Gornji grad, Mozirje, 

Savinjski gaj, Logarska dolina, 
PIKNIK 

sobota 19. 9. SKUPŠČINA O B 10-LETNICI 
DRUŠTVA 
R A Z S T A V A ROČNIH DEL 
SREČANJE S POBRATENIMI DRUŠTVI 

sobota 10. in 
nedelja 11. 10. T R G A T E V - Radgona 
sobota 14. 11. M A R T I N O V A N J E - Dolenjska 
četrtek 31. 12. S I L V E S T R O V A N J E 
Prav gotovo bo vsak našel nekaj zase, zato ne sedimo doma, 
ampak pojdimo skupaj novim doživetjem naproti. 
Na voljo so tudi štirje termini izrabe počitniških hišic v termah Čatež: 
- 3. 4 . -13 . 4. 1992 hišica 125 
- 12. 7.-22. 7. 1992 hišica 118 
- 20. 9.-30. 9. 1992 hišica 1 
- 2 . 1 1 . - 1 2 . 1 1 . 1 9 9 2 hišica 127 
Ker so nam dodeljeni samo štirje termini, si bo IO Dl prizadeval še 
za nekaj dodatnih terminov. 
Interesenti naj se prijavijo čimprej! 

Dl VRHNIKA 

Republika Slovenija 
Občina Vrhnika, IZVRŠNI SVET 

r a z p i s u j e 

RAZISKOVALNE NALOGE ZA LETO 1992 
Prednostno bomo sofinancirali raziskovalne naloge, ki bodo obravnavale 
naslednja področja: 
- raziskave s področja varstva in sanacije okolja, 
- raziskave s področja kmetijstva, 
- raziskave s področja turizma, 
- raziskave s področja zgodovine, arheologije in umetnostne zgodovine, 
- raziskave iz ostalih področij, ki so pomembna za nadaljnji razvoj občine. 
Na razpis se lahko prijavijo znanstvenoraziskovalne organizacije, podjetja 
in posamezniki prek institucije. 
Prijava mora vsebovati: 
- naziv organizacije, ki predlaga raziskovalno nalogo, 
- naslov raziskovalne naloge, 
- naziv nosilca in izvajalcev ter sodelavcev raziskovalne naloge ter recen-

zorja (mentorja) 
- izhodišča, cilj in namen naloge, 
- uporabnost rezultatov, 
- predvideni pričetek in zaključek naloge, 
- finančni predračun s sofinancerji. 
Naloge pošljite do 29. februarja 1992 na naslov: 
Republika Slovenija 
OBČINA VRHNIKA 
Oddelek za družbenoekonomski razvoj in planiranje 
Tržaška cesta 1, 61360 Vrhnika 

Republika Slovenija 
OBČINA VRHNIKA 

IZVRŠNI SVET 

R A Z P I S U J E 
NAGRADE INOVATORJEM IN IZUMITELJEM 

ZA LETO 1991 

Pozivamo vsa podjetja in krajevne skupnosti v občini Vrh
nika, da do 30. marca 1992 prijavijo svoje kandidate za 

nagrade inovatorjem in izumiteljem za leto 1991. 

Predlog naj poleg spolšnih podatkov vsebuje še: 
1. podroben opis inovacije oziroma izuma 
2. opis dosedanje oziroma nameravane uporabe 
3. oceno finančnega učinka predlagane inovacije oziroma 

izuma. 

Prispele predloge bo pregledal Oddelek za družbenoeko
nomski razvoj in planiranje in izbrane predloge, ki bodo 
ustrezali razpisnim pogojem, posredoval v potrditev Izvrš
nemu svetu Skupščine občine Vrhnika. 

Predloge pošljite na naslov: 

Republika Slovenija 
OBČINA VRHNIKA 
Oddelek za družbenoekonomski razvoj in planiranje 
Tržaška cesta 1, 61360 VRHNIKA 

AVTOPREVOZNIŠTVO 
VEHAR 
JANEZ, Bevke 115, Vrhnika 

Nudimo vsa prevozniška dela po Sloveniji z 2-ton-
skim tovornjakom in po tujini s 5-tonskim tovornja
kom. 

Telefon in telefaks: (061) 653-877 

ZAHVALA 

Ob prezgodnji izgubi moža in očeta 

Pavleta Blaževiča 
se zahvaljujemo vsem dobrim sosedom ter vsem 
dobrim prijateljem in znancem, ki so nam ustno ali 
pisno izrazili sožalje, vsem darovalcem cvetja in 
vsem, ki so tako ali drugače sočustvovali z nami in 
ga pospremili na njegovi zadnji poti. Lepa hvala 

gospodu kaplanu za opravljen obred. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

Ob smrti našega dragega 
moža, ata in starega ata 

Ob smrti našega dragega 
moža, ata in starega ata 

Valentina 
Pleska 

Hvala vsem, ki ste ga spremili na njegovi zadnji 
poti, mu poklonili cvetje in nam izrekli sožalje. 
Posebno se zahvaljujemo dr. Heleni Drašler-Rož-
manc za njeno zdravljenje ter gasilcem Drenov 

Grič-Lesno Brdo za spremstvo na zadnji poti. 

Sorodnik i 

ZAHVALA 
Ob izgubi naše drage mame, 

stare mame in prababice 

Marije 
l i l Velkavrh 

roj. Upel 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za darovano cvetje, izrečeno 
sožalje in spremstvo na zadnji poti. Zahvala velja tudi dr. 
Mariji Popit Stanovnik, OO ZZB Vrhnika in Pihalni godbi 

Vrhnika. 

Vsi njeni 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi našega dragega 

moža in ata 

Alojza 
Smoleta 

z Loga 
se lepo zahvaljujemo vsem, ki ste ga spremili na njegovi 

zadnji poti in nam izrekli sožalje. 
Posebno pa se zahvaljujemo osebju Zdravstvenega 
doma ki mu je lajšalo trpljenje zadnje mesece, gasilcem 
z Loga, Vrhnika, sosedom in gospodu župniku z Brezo

vice za lepo pogrebno svečanost. 

Vsi njegovi 



8 FEBRUAR 1992 NAŠ ČASOPIS 
Košarkarji Elles 

Odločilne tekmi 
Štiri kola pred sklopom tekmo

vanja v ll. S K L - zahod je stanje z a 
El les Borovnica naslednje: po 18. 
kolih 15 zmag in trije porazi, še 
vedno v boju za play off, se pravi, 
naj bi prvi dve ekipi z lestvice na
stopili z zadnjeuvrščenima iz I. ko
šarkarske lige - rdeča skupina. 
Najboljši dve ekipi bosta v sezoni 
92/93 članici prve državne lige. 
Zato je z a Elles Borovnica zdaj 
zelo pomembna tekma, ki jo ima 
v gosteh v Idriji. 

Govor i p redsedn ik k luba Fra-
njo Modr i jan : 

»Razen v Idriji, s katero imamo 
na lestvici enako število točk, ven
dar z njimi prvo tekmo na doma
čem terenu izgubljeno, je v gosteh 
še tekma v Tolminu, doma pa na
stopimo z Zagorjem in Jesenicami. 
O d gostovanja v Idriji, kjer pride 
v poštev le zmaga, je odvisen 
uspeh na lestvici, se pravi prvo ali 
drugo mesto. In če dosežemo na

stop v play offu, smo dosegli svoj 
namen.« 

Zamenjal i ste trenerja? 
V drugem delu tekmovanja 

igralce vodi kot trener Karlo Niko-
lavčič. 

Kaj po tem, če vam uspe? 
V občini bo spet prvoligaška 

ekipa, kar bo vrhniški košarki vrnilo 
nekdanjo slavo, saj Vrhnika na 
svojih tleh lahko vzdržuje prvoliga-
ško ekipo. Pričakujemo, da potem 
ne bo le en slavni sponzor, temveč 
da se bodo našli tudi drugi, na 
primer IUV in Liko. Že zdaj poma
gajo Copis, Pekarna Baškovč in 
Vinoteka (Bradeško). 

S kakšno ek ipo greste v bo j? 
Jedro so starejši igralci, ki so 

izkušeni: Sivka, Zlatkovič, Kržan, 
Jevšek pa mlajši: Gabrovšek, 
Centa, T. Turš ič , Sto janovič, M. 
Turš ič, Fr iškovec, Perš in. Razen 
dveh Ljubljančanov so vsi doma
čini. 

(N. Č.) 

Ekipa odbo jkar ic Vrhn ike z en im izmed zasluženih poka lov 

Ženska odbojkarska 
sekcija 

Športno društvo Partizan Vrhnika, 
ženska odbojkarska sekcija, je v letu 
1991 na spomladansko-jesenskem tur
nirju zasedla II. mesto in se tako uvrstila 
v finale TRIM TURNIRJA Ljubljana-
okollca, kjer je zasedla odlično III. me
sto. 

V maju je ŠD Partizan Vrhnika orga
niziralo na Vrhniki PIKIN MEMORIAL 
v spomin na pokojno igralko in prijate
ljico PIKO Oblak, na katerem je ženska 
odbojkarska sekcija osvojila I. mesto. 

Jeseni smo se udeležili turnirja za 
pokal dr. Roberta KUKOVCA, kjer smo 
se vrhniške odbojkarice v veliki konku
renci odlično izkazale in zasedle IV. 

mesto med najboljšimi rekreacijskimi 
ekipami iz Ljubljane. 

V letu 1991 je naša ženska odbojkar
ska sekcija odigrala več prijateljskih 
srečanj s: ŠD Jezica, ŠD Fužine, ŠD 
Pravnik, ŠD Gorje-Bled, prijateljske ter 
športne vezi pa imamo tudi s sosedi 
v Italiji, kjer smo bile večkrat gostje tam
kajšnjih ekip in med drugim na enem od 
tekmovanj prejele pokal za osvojeno I. 
mesto, kateri nam je najljubši. Sezona 
1991 je bila tekmovalno in organizacij
sko uspešna. 

Uspehi ženske odbojkarske sekcije 
so rezultat njenega požrtvovalnega 
dela ter hkrati vzpodbuda za nadaljnje 
delo. 

Vse odbojkarice se zahvaljujemo 
Športni zvezi za njeno finančno pomoč. 

Odbojkarska sekcija ženske 
BARBARA CASERMAN 

Marko Zalar prenehal z aktivno 
košarko 

Na prijateljski tekmi med veterani Bo
rovnice in sedanjo ekipo ELLESA. se je 
od dolgoletnega aktivnega igranja ko
šarke poslovil Marko Zalar, ki je vso 
svojo košarkarsko kariero preživel v Bo
rovnici. 

Njegova zvesta številka dresa 13 je 
pomenila tudi na tej tekmi ustavitev ure 
na semaforju v trinajsti minuti in dolga 
košarkarska pot se je končala. Vrsto let 
je bil Zalar eden izmed stebrov in nosil
cev Igre v Borovnici. Že leta 1974 je 
igral za pionirsko ekipo, ki je na prven
stvu Slovenije v Litiji osvojila drugo me
sto. Nato je vse skozi igral v Borovnici. 
Svoji nemirni igralski naravi je ostal 
zvest do današnjih dni. 

V imenu igralcev mu-je priložnostna 
darila izročil mlajši pionir Matevž Pete
lin, v imenu društva pa priznanje za 
dolgoletno zvestobo klubu, predsednik 
Franjo Modrijan. 

Rezultat tekme je bil: Elles : Veterani 
73:62 (32:33) 

Strelci Elles: T. Turšič 8, Telban 2, 
Peršin 10, Centa 15, Stojanovič 2, Ga
brovšek 16, Kržan 5, Zlatkovič 6, Brlo-
gar, Malacko 6, M. Turšič 3, Priškovec. 

Veterani: Sečnik, Šuštar 16, Sivka 
12, Kovačič 3, Nikolavčič 7, Modrijan 4, 
Kos, Mekinda D. 2, Mekinda J . , Zalar 2, 
Bajec 12. Jevšek 4. 

S. S. 

NAŠ ČASOPIS 
j |0 vrhniško občinsko gla
silo. Ureja ga uredniški 
odbor. Odgovorni urednik 
Tone Janežlč. Predsed
nik časopisnega sveta 
Brane Jereb. Uredništvo: 
Tržaška 1, Vrhnika, tel. 
752-021 int. 222, organi
zator Simon Seljak. Tisk: 
Tiskarna Ljudske pra
vice. Časopis je brezpla
čen in ga prejme vsako 
gospodinjstvo v vrhniški 
občini. 

Marko Zalar v eni Izmed številnih ak
cij v svoji športno-košarkarski kari
eri čaka, kaj bo nasprotnik napravil 
z žogo. 

Sekretar špo r t ne zveze Vrhnika je podel i l medal je ten isačem (Seljak, 
Brajkovič, Petkovšek, Gruden, Božič, Kukec) 

Uspešen novoletni turnir 
dvojic v tenisu 

Športna zveza Vrhnika je pripravila 
prvi novoletni turnir dvojic v tenisu, ki je 
bil 28. in 29. decembra. Prijavilo se je 
15 parov (to je 30 tenisačev), ki so bili 
razdeljeni v štiri skupine. V skupini je 
vsak par igral z vsakim in zmagovalec 
se je uvrstil v polfinale. Skupine so 
igrale na dveh Igriščih v Osnovni šoli 
Log-Dragomer in v hali Osnovne šole 
Ivana Cankarja. Tako so se v polfinale 
uvrstile štiri dvojice, in sicer: Butara 
- Vajda, Brajkovič - Seljak, Božič - Ku
kec in Pirnat - Petkovšek. Za vstop 

v finale je dvojica Brajkovič - Seljak 
premagala dvojico Butara - Vajda z 2:0 
(6:2, 6:3), dvojica Božič - Kukec pa par 
Pirnat - Petkovšek z 2:0 (6:3, 5:2). Za 
tretje mesto sta Pirnat - Petkovšek pre
magala dvojico Butara - Vajda z 9:7. 
V finalu pa sta po zagrizenem boju sla
vila Brajkovič - Seljak proti Božič - Ku
kec z 2:1 (6:4, 4:6, 6:4). 

Organizator je prve tri nagradil z me
daljami in s praktičnimi nagradami. 

S. S. 

Zmagovalci novoletnega turnirja - stojijo: Mlloševlč, Tušar, Simon Jerič, 
Gostlša, Justin, Aleksander Jerič (sodnik), sedi Anton Praznik. 

7. novoletni turnir 
V nedeljo, 29. 12. 1991 je Šahovski 

klub Borovnica že sedmič zapored or
ganiziral tradicionalni novoletni hitropo-
tezni turnir. Udeležilo se ga je 40 šahi-
stov iz Notranjske, Dolenjske, okolice 
Ljubljane in Zasavja. Med njimi so bili 
en mednarodni mojster, en mojster 
FIDE in osem mojstrskih kandidatov. 

Tekovalci so bili na podlagi rezultatov 
iz predtekmovanja razdeljeni v tri fi
nalne skupine. Pred odločilnim spopa
dom na črno-belih poljih so se vsi ude
leženci podkrepili s tradicionalno speci-
aliteto, ki so jo pripravili domači kuhar
ski mojstri pod taktirko klubskega ku
harja Andreja Smrekarja. 

V nadaljevanju je vso prisotno šahov
sko elito presenetil mojstrski kandidat 
Anton Praznik iz Dragomera, ki je 
z dvanajstimi točkami in pol osvojil prvo 
mesto s pol točke prednosti pred moj
stroma Simonom Jeričem iz Borovnice 
in Leonom Gostišo iz Blatne Brezovice. 
Sledijo Justin (Vrhnika) 11.5, Miloševič 
(Ljubljana) 10, Tušar (Postojna) 7.5 itn. 

Vsi tekmovalci so bili nagrajeni 
s praktičnimi nagradami, ki so jih pri
spevali: blagovnica Metalka iz Ljub
ljane, borovniška obrtnika Mazl in Pele 
ter delovna organizacija LIKO Borles iz 
Borovnice, ki je prvouvrščenemu poklo
nila dragocen stol iz svojega izvoznega 
programa. Vsem naštetim sponzorjem 
se ob tej priložnosti za izkazano sodelo
vanje zahvaljujemo In jim želimo 
uspešno poslovno leto 1992. 

Obvesti lo 
Vse člane našega društva pro

simo z a čimprejšnje plačilo člana
rine z a letošnje leto. 

Glede na pisno obvestilo, ki smo 
ga prejeli iz Zveze društev upokor 
jencev Slovenije iz Ljubljane, da 
bodo po sklepu izvršnega odbora 
zveze veljale sedanje cene le do 
31. marca, od tedaj naprej pa bodo 
višje, prosimo, da se izognete po
dražitvi in se čimprej odločite z a 
plačilo, vsekakor pa najpozneje do 
31. marca. 

Lepo vas pozdravljamo in priča
kujemo, da se boste našemu va
bilu čimprej odzvali. 

Uradne ure imamo ob sredah in 
petkih od 9. do 12. ure, ob sredah 
pa tudi popoldan od 15. do 18. ure, 
in to do konca aprila, od 1. maja do 
31. oktobra pa bodo tudi ob sredah 
uradne ure le v dopoldanskem 
času. Kakršnekoli informacije 
lahko dobite tudi telefonsko; pokli
čite številko 752-624. 

IZVRŠNI O D B O R DRUŠTVA 
U P O K O J E N C E V V R H N I K A 

Tekmovanje je vse do konca suve
reno vodil domači zvezni sodnik Alek
sander Jerič. Po podelitvi nagrad je 
predsednik kluba Boštjan Zakrajšek 
vsem prisotnim zaželel veliko uspeha 
v letu 1992 in jih povabil na 8. novoletni 
turnir. 

ŠK Borovnica 
zanj PETER ANASTASOV 

PRODAJA 
tehle zarubljenih predmetov: 

- moped Tomos Colibri, 
letnik 1990 
cena 15.000,00 S L T 

- varilni aparat z a izdelovanje 
plastičnih vrečk 
cena 15.000,00 S L T 

Informacije po tel. 751-021 
int. 258, 261 

Uprava za družbene prihodke 

Borovnica -

>!<f'cg 

v iepubli5kcin merilu ukvarjaj! 
n • i t i 

O ki 

Veri 

Šahovske novice 

1. serija hitropoteznih turnirjev 
19. oktobra lani se je v Borovnici za

čela prva serija tedenskih hitropoteznih 
turnirjev, ki jo je organiziral domači ša
hovski klub. Vsi turnirji - bilo jih je devet 
- so potekali ob sobotah v klubskih 
prostorih. Povprečno se jih je udeležilo 
11 igralcev, na seriji pa je nastopilo 22 
igralcev iz Borovnice in Vrhnike. Tek
movanje je bilo zelo borbeno in napeto, 
saj v turnirskih tabelah najdemo le malo 
remijev in v marsikateri partiji razplet 
vse do konca ni bil jasen. Nič Čudnega, 
saj so mladi domači organizatorji 
krepko poskrbeli za nagrade. Zmagova
lec je prejel prehodni pokal, prvi trije so 
bili nagrajeni z medaljami in so si v raz
merju 3:2:1 razdelili nagradni sklad v to
larski protivrednosti 100DEM, prvih pet 
pa je prejelo praktične nagrade. Le-te je 
prispevalo podjetje Šolske delavnice 
tehničnih šol iz Ljubljane in za izkazano 
prijaznost se jim iskreno zahvaljujemo. 
Nismo pozabili tudi na mladince, saj so 
najboljši dobili diplome. Skupno prvo 
mesto na seriji je osvojil prvi favorit, 
domači mojster Simon Jerič, ki je zbral 
72 točk. Drugi je bil Vrhničan Ferid Latič 
s 63 točkami. Hud boj pa se je bil za 
tretje mesto, saj je odločitev padla prav 
na zadnjem turnirju, na katerem je do
mačin Aleksander Jerič zaigral odlično 
in je z osvojenimi 57 točkami krepko 
prehitel preostalo konkurenco, četrti je 
bil Borovničan Peter Anastasov s 51,5 
točke, peti pa je bil s 50 točkami domači 
»kralj remijev« Andrej Smrekar. Ome
niti velja tudi mladega Vrhnlčana Mio-
draga Stojnoča, ki je iz turnirja v turnir 
igral bolje in je na koncu s 44 točkami 
osvojil zavidanja vredno šesto mesto. 
Zmagal je tudi v mladinski konkurenci 
pred Vrhničanom Seldinom Hušidičem 
in domačim upom Marjanom Horvatom. 
Ni prehuda ocena, da je serija lepo 
uspela. Organizatorji se bomo potrudili, 

Balinarska novi 

da se bo nadaljevala naslednjo jesen. 
Upamo, da bomo tedaj k tekmovanju 
pritegnili tudi vse boljše šahiste v občini. 
To je namreč eden od načinov, da se, 
izboljša kakovost borovniškega šaha. 

ŠK Borovnica 
zanj PETER ANASTASOV 

Upravni odbor gasilskega društva 
DRENOV GRIČ - LESNO BRDO 
vabi svoje člane, članice in prijatelje 
gasilstva na redni letni občni zbor, 
ki bo v nedeljo, 9. februarja 1992 ob 
14. url v gasilskem domu na Dreno
vem Griču 

Upravni odbor G D 
Drenov Grič - Lesno Brdo 

Mali oglas i 
GARAŽO na Klisu 5, velikost 

20 m 2 , ogrevana, z elektriko in ja
škom prodam. Tel . 751-424 po 15. 
uri. 

N A J A M E M enosobno stanova
nje na Vrhniki z a dobo treh let. 
Šifra: Redni plačnik 

B R I A R D - francoski ovčar, dol
godlake kužke, odličnih staršev 
z rodovnikom prodam. Informacije 
po telefonu: 746-020 (Borovnica) 

P R O D A M parcelo v katastrski 
občini Breg - Pako pri Borovnici 
v izmeri 1750m 2 ; cena 3,5 D E M za 
m 2 . Telefon: 811-324 (061) 

INŠTRUIRAM nemščino z a vse 
stopnje. Tel . : 752-267 (Barbara) 

Trojka bal inar jev iz Sinje gor ice : Križaj , J . Doln ičar in M. Dolničaf | 
je na novo le tnem ba l inarskem turn i r ju iz vse Sloveni je dosegla I 
imeni ten uspeh. Pod pokrov i te l j s tvom gos t i lne Gorjanc (Brezovica) \ 
in nastopa 32 ek ip na igr išč ih Zarja ter Bal inčka so se v hudi \ 
konkurenc i prebi l i d o četr t f inala, kjer so izgubi l i z ek ipo SGP Gorica 
s 13:11. Tako so zasedl i šes to mes to za ek ipami Pol je, Šiška. 
Zagreb, SGP Gor ica in Radovl j ica. Balinarj i Sinje gor ice se lahko j 
z dob r im i rezultat i zahval i jo tud i razsvet l jav i na svo jem ba l in išču . (S. i 
S.) 

špo r t na zveza Vrhnika in Naš časop is bosta konec februar ja pr i redi la obč i nsko predstav i tev najbol jš ih 
špor tn ikov in ek ip . Zato vsa druš tva , sekci je, ek ipe in občane Vrhn ike vab imo k sode lovan ju . 

Na pr i javn ico napiš i te svo jega kandidata za predstav i tev špor tn ika in n jegov ih rezul tatov š i ršemu 
obč ins tvu , ki bo na špor tno zabavni pr i redi tv i v večnamenskem p ros to ru Osnovne šo le Ivan Cankar 

Spodn jo pr i javn ico 
pošl j i te na Špor tno zvezo, Tržaška 9, ali na Uredn iš tvo Našega časop isa do 20/2 - 1 9 9 2 . 

PRIJAVNICA: 
Ime in priimek kandidata ali ekipe 

Športna panoga 

Doseženi rezultati 

Izpolnil 

Ime in priimek 

Naslov 

Zahvaljujemo se z a sodelovanje. Na prireditvi bomo izžrebali 10 prijavnic. 


